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Dezinfekce vybraných lokalit ve městě pokračuje • Zásady pro poskytová-
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oSlaVa 28. říJNaReKoNStRUKCe KoUPalIštĚ

II. etaPa VÝSaDBy aleJí

oKRUžNí KřIžoVatKa V PRoVoZU NoVÝ moSt NaD D 10 ZPRoVoZNĚN

Nový most byl slavnostně otevřen 14. 10. 2020. Přestřižení pásky provedli zle-
va: Michal Pfaf – Skanska a. s., ředitel závodu IS Čechy, Ing. Aleš Čermák – KSÚS, 
náměstek pro investice, Ing. František Petrtýl – Středočeský kraj, radní pro do-
pravu, Ing. Petr Souček – Pontex s. r. o., hlavní inženýr projektu, PhDr. Karel 
Bendl - zastupitel Středočeského kraje, starosta města Benátky nad Jizerou, 
Ing. Milan Peška – KSÚS, vedoucí investic EU

Okružní křižovatka u budoucí prodejny Lidl byla do konce měsíce listopadu 
uvolněna pro předčasný provoz

Správa městských lesů v rámci Programu péče o krajinu provedla  výsadku alejí

Akce Přístavba zázemí a stavební úpravy koupaliště v areálu SSZ se dokončuje

Vznik samostatného českosloven-
ského státu si Benátky nad Jizerou 
připomněly položením věnců 
k pomníkům padlých - na snímku 
pomník v zámeckém parku, zleva 
místostarosta Mgr. Radek Dostál, 
starosta PhDr. Karel Bendl a mís-
tostarosta Ing. Jiří Haspeklo
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102. výročí vzniku samostatné-
ho československého státu
28. říjen je dnem, kdy si připomínáme vznik 
samostatného československého státu. Dne 
28. října 1918 zahájila v Ženevě delegace Ná-
rodního výboru vedená Karlem Kramářem 
jednání s  představitelem protirakouského 
zahraničního odboje Edvardem Benešem 
o vytvoření a podobě samostatného českoslo-
venského státu. Mimo jiné dospěli k dohodě, 
že nový stát bude republikou (byla uvažována 
i  monarchie), prezidentem se stane Masaryk, 
Kramář bude předsedou vlády. Večer 28. října 
vydal Národní výbor první zákon, zákon o zří-
zení samostatného státu československého, 
a poté bylo ještě zveřejněno provolání Národ-
ního výboru „Lide československý. Tvůj odvěký 
sen se stal skutkem…“. Pod oběma dokumen-
ty byli podepsáni Antonín Švehla, Alois Rašín, 
Jiří Stříbrný, Vavro Šrobár a  František Soukup 
– později zvaní „Muži 28. října“. 
(Dne 14. října 1918 byla v  Paříži uznána  zá-
padními mocnostmi Masarykova Prozatimní 
československá vláda.)
(Zdroj informací: Otevřená encyklopedie Wiki-
pedie.)
V  Benátkách nad Jizerou jsme si připomněli 
výročí vzniku československého samostatné-
ho státu tradičně – položením věnců vedením 
města k pietním místům, pomníkům padlých 
v první a druhé světové válce. 

 Pomník padlých v zámeckém parku

 Pomník padlých v městské části Kbel

 Pomník padlých v městské části Dražice

 Pomník padlých v městské části Obodř

Dezinfekce vybraných lokalit 
v Benátkách nad Jizerou  
pokračuje
Město Benátky nad Jizerou intenzivně provádí 
celkovou, plošnou dezinfekci autobusových 
zastávek a  dalších frekventovaných loka-
lit. Dezinfikovali jsme pro vás Zimní stadion 
a Nibe Arénu. Obě sportoviště jsou připravena 
na  návrat sportovců. Dále připravujeme vel-
kou dezinfekční akci všech pracovišť Mateřské 
školy Benátky nad Jizerou i  benáteckých zá-
kladních škol.

  Dezinfekce v prostorách Městské sportovní haly 

 Dezinfekce Zimního stadionu

 Dezinfekce autobusových zastávek

 Dezinfikují se lavičky v City parku
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Došlo po uzávěrce:

Vláda podle čl. 6 odst. 2 ústavního zákona 
č. 110/1998 Sb., o bezpečnosti České repub-
liky, prodlužuje do  20. listopadu 2020 
nouzový stav vyhlášený usnesením vlády 
č. 957 ze dne 30. září 2020, o vyhlášení nou-
zového stavu pro území České republiky 
z důvodu ohrožení zdraví v souvislosti s pro-
kázáním výskytu koronaviru (označovaný 
jako SARS CoV-2), který byl vyhlášen pod 
č.  391/2020 Sb., a  to na  základě souhlasu 
Poslanecké sněmovny Parlamentu České re-
publiky uděleného jejím usnesením č. 1326 
ze dne 30. října 2020. Vláda stanoví, že veš-
kerá opatření přijatá z  důvodu nouzového 
stavu, která jsou platná ke dni přijetí tohoto 
usnesení vlády, zůstávají nadále v platnosti 
v rozsahu, v jakém byla přijata.

U Benátek nad Jizerou  
po novém mostě a bezpečněji
Silnice Benátky nad Jizerou – Předměřice 
s mostem přes dálnici D10 bude přehlednější 
a  bezpečnější. Rekonstrukci 2,5 km dlouhého 
úseku a  stavbu nového mostu zvládla firma 
Skanska během sedmi měsíců, provoz na dál-
nici byl přitom uzavřen na jedinou noc.
Nový most umožní průjezd vozidel s vyšší toná-
ží, zlepší se také komfort jízdy. Při opravě silnice 
navíc experti Skanska využili i recyklovaný ma-
teriál odfrézovaný přímo z původní vozovky.
„Tuto stavbu považuji nejen za  důležitý prvek 
v  kvalitě a  bezpečnosti autodopravy pro oby-
vatele Benátek nad Jizerou a sousedních obcí, 
ale také za  kvalitní alternativu v  případě do-
pravních komplikací na D10,“ uvedl starosta Be-
nátek nad Jizerou Karel Bendl. Jak dodal, velmi 
si cení skutečnosti, že byla stavba dokončena 
téměř dva měsíce před stanoveným termínem 
a  podstatně dřív tak uleví komplikované do-
pravní situaci ve  městě. „Společnost Skanska 
tu odvedla dobrou práci a posunula Benátecko 
zase o něco blíže vyspělým západoevropským 
regionům, což je cílem vedení našeho města už 
několik desetiletí. Za  to zhotoviteli patří naše 
poděkování,“ dodal starosta Bendl.
Dřívější dokončení stavby kvitoval i  zástupce 
investora, náměstek pro oblast investic KSUS 
Středočeského kraje Aleš Čermák: „Jsme velmi 
rádi, že byl projekt dokončen tak brzy i vzhle-
dem k  tomu, jaký se očekává vývoj počasí. 
Zároveň dříve pominulo omezení pro občany, 
které s sebou stavba vždy přináší. S výsledkem 
jsme spokojeni. Je to v  krátké době už třetí 
projekt se stavební společností Skanska, při 
kterém se potvrdila velmi dobrá spolupráce.“
Projekt zahrnoval opravu silnice II/610 délky 
2,5 km a  rekonstrukci mostu ev. č. 610-021a 
přes D10. „Původní vozovku jsme odfrézova-
li a  v  délce cca 1,5 kilometru použili recyklaci 
podkladních vrstev za studena, tedy velmi rych-
lou a kvalitní technologii. Ve zhruba stometro-
vém úseku před a za mostem byla vyměněna 
kompletně celá vozovka a v celé trase položeny 
nové asfaltové vrstvy, včetně výměny záchyt-
ných systémů a  stálého dopravního značení,“ 
popsal hlavní stavbyvedoucí společnosti Skan-
ska Jiří Červenka. Rekonstrukce mostu spočíva-
la v demolici původního, provedené při celko-
vé uzavírce dálnice D10 a ve výstavbě nového 
mostu, včetně založení. Nosnou konstrukci tvo-
ří z části atypické železobetonové prefabrikova-

né nosníky, které se vyráběly přímo na stavbě, 
z části je monolitická.
Projekt byl náročný především z  hlediska 
prací prováděných přímo nad provozovanou 
dálnicí D10. „Nebylo jednoduché koordino-
vat práce dle pevně daných termínů omezení 
na dálnici tak, aby vliv stavby na veřejnost byl 
co nejmenší a zároveň byla zajištěna bezpeč-
nost s plynulostí prací na stavbě,“ shrnul stav-
byvedoucí Červenka s tím, že k urychlení ter-
mínu zprovoznění vedla výborná spolupráce 
všech zúčastněných subjektů – zhotovitele, 
investora, technického dozoru stavby a  ŘSD 
a zároveň perfektní plánování stavby ze stra-
ny projektového týmu.

Mgr. Petra Havrlantová
N á z e v  a k c e : II/610 Benátky nad Jizerou, 
most ev. č. 610-021a přes D10. I nv e s t o r : 
Středočeský kraj. Z h o t o v i t e l : Skanska 
a.  s. Z a h á j e n í : 3/2020. D o k o n č e n í : 
10/2020. Ce n a : 71,5 mil. Kč bez DPH.

  Nový most přes D10

  Nová je i příjezdová komunikace k mostu

  Letecký pohled na nový most, příjezdovou 
komunikaci a D10

Předčasné užívání okružní kři-
žovatky u stavby prodejny LIDL 
Výstavba nové okružní křižovatky na  sjezdu 
z  dálnice D10 vyvolaná výstavbou prodejny 
LIDL byla v polovině října puštěna do předčas-
ného provozu. Předčasný provoz je prozatím 
naplánován do  konce měsíce listopadu roku 
2020. Investorem okružní křižovatky je spo-
lečnost LIDL, přičemž výstavba prodejny byla 
podmíněna úpravou této křižovatky. V  rámci 
výstavby bylo připraveno také rameno, kte-
ré bude sloužit k  propojení do  nové zástav-
by v  lokalitě za „špejcharem“ a  dále do  ulice 
Pražská. Po  realizaci výstavby bytových a  ro-
dinných domů tak nebude doprava zatěžovat 
centrum Na Burse a ulici Pražskou. V současné 

době se zvažují varianty na úpravu vnitřní čás-
ti kruhového objezdu tak, aby vznikl důstojný 
příjezd do města.

 Pohled na celkovou situaci okružní křižovatky

Rekonstrukce chodníku a ve-
řejného osvětlení (VO) v ulici  
Pražská – II. etapa
Z h o t o v i t e l chodníku: firma ZETA Benátky 
s. r. o. Zhotovitel VO: EJK s. r. o. Dražice nad Jize-
rou. V průběhu měsíce října došlo k odstranění 
starého krytu a  následně k  pokládce nového 
konstrukčního souvrství včetně pokládky zám-
kové dlažby v  části chodníku před budovou 
OC Merhaut. Ve stejné části chodníku byla pro-
vedena pokládka nového kabelového vedení 
a instalace nových lamp veřejného osvětlení.  

 U OC Merhaut probíhá rekonstrukce chodníku

Rekonstrukce silnice II/610 
Tuřice - Kbel, I. etapa ulice 
Pražská
Z h o t o v i t e l: firma STRABAG a. s.
T e c h n i  c k  ý   d o  z  o  r   investora: firma 
REALSTAV MB spol. s r. o.
V  průběhu měsíce října byla dokončena po-
kládka nové jednotné kanalizace v  úseku 
od  odbočky do  ulice U  Školy ke  služebně 
OO Policie ČR. V úseku od ulice Kalistova po-
kračovaly práce v  pokládce nových silničních 
obrubníků, pokládce nové zámkové dlaž-
by na  chodnících, vjezdech do  nemovitostí 
a  zpevněných plochách po  levé straně ulice 
směrem ke služebně OO Police ČR.  

  Pokládka jednotné kanalizace u parčíku F. Bárty

Rekonstrukce ulice U Vodojemu
Z  h o  t o  v  i  t e l: firma H-Intes s. r. o., Mla-
dá Boleslav. Ve  druhém týdnu měsíce října 
byla v nejdelší části ulice provedena poklád-
ka nového asfaltového krytu komunikace. 
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Do  konce měsíce probíhaly drobné úpravy 
zámkové dlažby na  chodnících a  vjezdech 
do nemovitostí, instalace dopravního znače-
ní a terénní úpravy.

  V ulici U Vodojemu byl položen nový asfaltový 
kryt komunikace

Přístavba a zázemí v areálu 
koupaliště a ZS – 1. etapa
Z h o t o v i t e l: firma SYNER s. r. o., Liberec
T e c h n i c k ý  d o z o r: firma Realstav MB spol. 
s r. o., Ml. Boleslav
V  průběhu měsíce října bylo dokončeno za-
krytí pergoly u provozního objektu a pergoly 
u  vstupu. Uvnitř provozního objektu (v  části 
občerstvení) došlo k  instalaci vybavení, v šat-
nách a na sociálních zařízeních byla dokonče-
na montáž sanity. V celém areálu probíhaly vý-
sadby zeleně a úpravy terénu. Ve třetím týdnu 
měsíce října byla zahájena zkouška provozu 
všech technologií.  

  Probíhají dokončovací práce

Výměna oken a dveří v městské 
prádelně
Z h o  t o v  i  t el: firma VEKBOL OKNA, s. r. o., 
Mladá Boleslav
C e n a: 225 101,75 Kč s DPH
Byla podepsaná smlouva o  dílo na  výmě-
nu oken a  dveří v  objektu Městské prádelny, 
tř. Osvobozených politických vězňů. Práce bu-
dou zahájeny ve druhé polovině listopadu.

Založení vegetačních prvků 
v krajině – II. etapa 
Dne 30. 10. 2020 byla Správou městských lesů 
Benátky nad Jizerou dokončena výsadba aleje 
Na Viničce, k. ú. Obodř, aleje U pěšin, k. ú. Nové 
Benátky, aleje k Trnávce, k. ú. Kbel a doprovod-
né zeleně cyklostezky Greenway Jizera, k. ú. 
Dražice v rámci přidělené dotace Ministerstva 

životního prostředí  „Program péče o  krajinu 
v roce 2020“. 
Celková cena: 1 167 245,41 Kč s DPH, celková 
cena přidělené dotace: 612 169,25  Kč.

  Alej Na Viničce

Alej Na Viničce – vysazeno bylo celkem 31 stro-
mů, z toho 5 ks javorů mléč, 3 ks habrů obec-
ných, 8 ks lip srdčitých a  15 ks dubů letních. 
Mezi výsadby byly instalovány odsedávky pro 
dravce v počtu 8 ks.  
Alej U  pěšin – vysazeno bylo celkem 50 ks 
dřevin, z  toho 18 ks javorů mléč, 6 ks habrů 
obecných, 4 ks třešní ptačích, 9 ks lip srdčitých 
a 13 ks dubů letních. Mezi výsadby byly insta-
lovány odsedávky pro dravce v počtu 6 ks.

  Alej U pěšin

Alej k Trnávce – proběhla výsadba 50 ks dře-
vin, z toho 8 ks javorů mléč, 5 ks třešní ptačích, 
16 ks lip srdčitých a 21 ks dubů letních. Odse-
dávky pro dravce v počtu 5 ks.

  Alej k Trnávce

Doprovodná zeleň cyklostezky Greeenway Ji-
zera – výsadba 38 ks hrušní. Dále byly ukotve-
ny 4 ks odsedávek pro dravce. 

  Výsadba zeleně u cyklostezky Greeenway Jizera

Výsadbu alejí provedla Správa městských lesů 
Benátky nad Jizerou. Veškeré stromy byly řád-
ně ukotveny třemi kůly a  jutovým úvazkem. 
Dále byly opatřeny nátěrem - přípravkem proti 
korní spále, chráničkami proti okusu zvěří, řád-
ně zamulčovány a zality.

Rekonstrukce toalet v prostoru 
bytového domu Husovo ná-
městí č. p. 60 
Z h o t o v  i t e l: firma Stanislav Váňa a Josef  
Urban, Benátky nad Jizerou
C e n a 117 983,50 Kč včetně DPH
Byly zahájeny instalatérské a  přípravné sta-
vební práce. Jelikož nebyl přerušen provoz 
chráněné dílny, bude rekonstrukce probíhat 
ve dvou etapách.

Rekonstrukce sekčních kotelen 
v Domově U Anežky 
Z  h o  t o  v  i  t e l: firma OL ENERGY s.  r.  o., 
Chrastava. C e n a: 244 323,20 Kč s DPH
Z  důvodu havarijního stavu bylo vypsáno 
výběrové řízení na  výměnu kondenzačních 
kotlů. Jako nejvhodnější byla vyhodnocena 
nabídka firmy OL ENERGY. V  současné době 
je podepsaná smlouva o  dílo, výměna kotlů 
na  bloku A  a  B bude provedena do  poloviny 
listopadu.

Podzemní kontejnery,  
ulice U Vodojemu
Z h o t o v i t e l : firma H-Intes s.  r.  o., Mladá Bo-
leslav
D o d a v a t e l : firma K  tech, Brandýs nad La-
bem – Stará Boleslav
Pr o j e k t o v á  d o k u m e n t a c e : Ing. Arch. Ka-
rel Albrecht, Kladno
C e n a  celkem: 1 228 753,30 Kč s DPH
V  měsíci říjnu byly dokončeny práce na  pod-
zemních kontejnerech. Kontejnery byly uve-
deny do provozu. Původní kontejnerové stání 
na  tříděný odpad v  této ulici bude zrušeno. 
Prostor bude využíván jako parkoviště pro 
osobní automobily. 

  Nové podzemní kontejnery v ulici U Vodojemu

Zásady města Benátky nad 
Jizerou č. 2/2020 pro poskyto-
vání dotací v roce 2021 v oblas-
ti kultury a dalších volnočaso-
vých aktivit

Čl. I 
Úvodní ustanovení

1. Tyto zásady upravují způsob poskytování 
dotace z rozpočtu města Benátky nad Jizerou 
fyzickým, fyzickým podnikajícím a právnickým 
osobám, působícím v oblasti kultury a dalších 
volnočasových a občanských aktivit (dále „vy-
mezená oblast činností“).
2. Poskytování dotací z  rozpočtu města 
do  vymezené oblasti činností je jednou 
z  forem péče o  celkový kulturní rozvoj 
a  uspokojování potřeb občanů v  rámci 
samostatné působnosti obce v  souladu 
s  ust. § 102 odst. 3) zákona č.  128/2000 
Sb., o  obcích (obecní zřízení), ve  znění 
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pozdějších předpisů, a ust. § 10a zákona č. 
250/2000 Sb., o  rozpočtových pravidlech 
územních rozpočtů, ve  znění pozdějších 
předpisů.

Čl. II 
Podmínky pro poskytování dotací

1. Dotaci lze poskytnout na  základě úplné 
a  řádně vyplněné žádosti předepsané po-
skytovatelem. V  případě neúplné žádosti 
nebo nedodání povinné přílohy je žadatel 
vyzván k  jejímu doplnění. Nedoplnění žá-
dosti ve lhůtě 14 dnů od výzvy k doplnění je 
důvodem k vyřazení žádosti. Lhůta běží ode 
dne doručení výzvy žadateli. Výzva se pova-
žuje za doručenou 3. pracovní den od jejího 
odeslání.
2. Žadatel smí podat pro jeden kalendářní 
rok zpravidla jednu žádost o dotaci z rozpočtu 
města.   
3. Dotační řízení dle těchto zásad není urče-
no pro příspěvkové organizace a  organizační 
složky města. Právnická osoba sdružující více 
aktivit vystupuje v dotačním řízení jako jediný 
možný žadatel.
4. Žádost o  dotaci na  celoroční činnost je 
podmíněna sídlem právnické či trvalým poby-
tem fyzické osoby ve městě Benátky nad Jize-
rou.
5. Finanční prostředky nejsou poskytovány 
na investiční výdaje. Z dotace nelze dále hradit 
výdaje na mzdy, pohoštění a dary s výjimkou 
věcných cen v soutěžích. 
6. Příjemce dotace nemůže přidělené finanční 
prostředky poskytnout jiné právnické či fyzic-
ké osobě, pokud se nejedná o úhradu výkonů 
a  služeb spojených s  realizací projektu nebo 
celoroční činností.
7. Příjemce dotace vede přidělené finanční 
prostředky ve  svém účetnictví analyticky od-
dělené.
8. Na poskytnutí dotace není právní nárok.
9. Žadatel, který ke  dni podání žádosti nemá 
vyřízené pohledávky směrem k městu či sub-
jektům napojeným na  rozpočet města, bude 
vyřazen z dotačního řízení. 
10. Žadatel (spolek) je povinen spolupracovat 
v rámci přidělení dotace s městem (poskytova-
telem dotace).

Čl. III 
Postup při dotačním řízení

1. Vymezení působnosti:
• město Benátky nad Jizerou má v  rámci 
tohoto dotačního programu vyčleněny v roz-
počtu finanční prostředky v  maximální výši 
500 tis. Kč s tím, že výše dotace v jednotlivém 
případě může činit maximálně 100 tis. Kč; 
• poskytnutí dotace schvaluje Zastupitelstvo 
města na základě doporučení Komise pro kul-
turu  a památky;
• odbor finanční a plánovací vykonává a do-
hlíží nad výstupy dotačního řízení.
2. Město Benátky nad Jizerou poskytuje dota-
ce ve vymezené oblasti činností na:
• podporu celoroční činnosti zájmových sub-
jektů;
• projekty: s dlouhodobou realizací (omeze-
no kalendářním rokem), jednorázové a krátko-
dobé akce.
3. Zásady budou zveřejněny na úřední desce 
města, webových stránkách města a ve Zpra-
vodaji Benátecka. Rada města může pominout 
řádný termín, a  to u  jednorázových a  krátko-
dobých akcí.
4. Žádost o dotaci se podává prostřednictvím 
podatelny Městského úřadu Benátky nad Jize-
rou na základě těchto termínů:
• Datum vyhlášení programu: 29. 10. 2020
• Datum zahájení příjmu žádostí: 1. 12. 2020
• Datum ukončení příjmu žádostí: 31. 12. 
2020
5. Žádost se podává na předepsaném formu-
láři a musí obsahovat:
• identifikaci žadatele:
název, adresa, právní forma, IČ, DIČ, úřední evi-
dence-registrace, bankovní spojení, statutár-
ní zástupce, osoba pověřená jednáním vždy 
s  kontaktními údaji, prezentace na  internetu 
(http://…);
• charakteristiku činnosti:
rok založení, hlavní činnost, počet členů ve vě-
kových kategoriích, působnost organizace, vý-
znamné úspěchy; 
• základní informace o projektu včetně jeho 
financování; účel, na který žadatel chce dotaci 
použít; 
• jiné zdroje financování činnosti a provozu;

• výši požadovaného příspěvku;
• odůvodnění žádosti. 
    Příloha žádosti:
• platné stanovy nebo jiný doklad o  právní 
subjektivitě, registraci.
Přílohu k žádosti nepředkládá žadatel, pokud 
opakovaně žádá o  dotaci z  rozpočtu města 
v jednom kalendářním roce. 
6. Dotace bude poskytnuta na  základě 
uzavřené Veřejnoprávní smlouvy. Smlou-
vu za  poskytovatele podepisuje statutární 
zástupce města, za  příjemce osoba opráv-
něná podepisovat za  daný subjekt. Tato 
osoba musí doložit právo podpisu za  daný 
subjekt. Žadatel, u něhož dojde v době čer-
pání dotace k  existenčním změnám (zánik, 
sloučení apod.), je povinen neprodleně tuto 
skutečnost oznámit poskytovateli dotace 
a dohodnout vypořádání vztahu k rozpočtu 
města.

Čl. IV 
Kritéria a hlediska hodnocení žádostí

a) kvalita projektu;
b) důvěryhodnost žadatele;
c) společenský přínos (oslovení široké veřej-
nosti);
d) práce s dětmi a mládeží;
e) spolufinancování ze strany žadatele, napo-
jení na jiné finanční zdroje;
f ) vztah projektu k městu nebo regionu.
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Na základě vládních opatření kvůli šíření 
epidemie COVID-19 nemohlo být dne 

26. 10. 2020 uskutečněno

DIVADELNí PŘEDSTAVENí

„Víš PřeCe, že NeSlyším, 
že teče VoDa“.

Řeší se náhradní termín v roce 2021. Pokud 
náhradní termín nebude někomu vyhovo-

vat, bude mít možnost vstupenky vrátit. 
O možnosti vrácení budou občané včas 
informováni ve Zpravodaji Benátecka, 
na webu i facebooku města a také pro-

střednictvím městského rozhlasu.
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Čl. V 
Finanční vyúčtování dotace

1. Příjemce dotace je povinen ve svém účet-
nictví vést dotaci odděleně tak, aby byla 
možná kontrola poskytovatelem dotace. 
Vyúčtování celkové částky bude provedeno 
do  28.  2.  2022 na  základě předložených řád-
ných účetních dokladů příjemcem dotace, kte-
ré bude kontrolovat Finanční výbor, Kontrolní 
výbor a  Zastupitelstvo města.  Dotaci nelze 
použít na úhradu investičních nákladů.
2. Vyúčtování dotace bude obsahovat násle-
dující náležitosti:
- v záhlaví vyúčtování dotace bude uvedeno 
Vyúčtování dotace na kulturní, zájmové 
a občanské aktivity,
- dále bude uveden název a adresa příjemce 
dotace,
- kontaktní osoba, její telefon, e-mail,
- výše poskytnuté dotace.
Pokud bude příjemce dotace předkládat více 
než jeden účetní doklad, bude součástí vy-
účtování dotace seznam (tabulka) účetních 
dokladů, jednotlivý účetní doklad bude v se-
znamu (tabulce) uveden pod samostatným 
pořadovým číslem, jednoduchou charakte-
ristikou účelu a částkou v Kč. Současně bude 
uvedena celková částka za všechny účetní do-
klady. Kopie účetních dokladů budou přílohou 
tohoto vyúčtování.
3.  Nevyčerpané finanční prostředky z dota-
ce poukáže příjemce zpět na  účet poskyto-
vatele.
4. V  případě, že příjemce dotace nepředloží 
příslušné vyúčtování ve  stanoveném termínu 
ani na základě následné výzvy odboru finanč-
ního a  plánovacího, bude poskytovatel vy-
máhat zpět celou výši dotace a bude vyřazen 
z dotačního řízení v následujícím roce.

Čl. VI
Kontrola použití dotace 

Pro případ, že příjemce dotace nevyčerpá do-
taci v  plné výši, příp. ji bude čerpat pro jiné 
účely, než jsou uvedené v  čl. I  těchto zásad, 
nebo poskytovatel dotace zjistí neoprávněné 
nakládání s poskytnutými prostředky viz. čl. II. 
těchto zásad, zavazuje se příjemce dotace 
k vrácení nevyčerpané dotace, příp. k vrácení 
částky, která byla užita k  jinému účelu, a  to 
v termínu do 31. 3. 2022. Dále se v tomto pří-
padě příjemce dotace zavazuje uhradit zákon-
ný úrok z prodlení, který se bude počítat vždy 
od  data čerpání jednotlivých poskytnutých 
dotací. 
Nesplnění podmínek stanovených těmito 
zásadami je porušením rozpočtové kázně 
ve smyslu ustanovení § 22 zákona č. 250/2000 
Sb., o rozpočtových pravidlech územních roz-
počtů, ve znění pozdějších předpisů.
Příjemce dotace souhlasí se zveřejněním uza-
vření Veřejnosprávní smlouvy, popř. jednotli-
vých údajů v  ní uvedených (své identifikace, 
dotačního titulu, výše poskytnuté dotace, 
atd.).
V  případě přeměny nebo zrušení příjemce 
dotace s  likvidací před lhůtou pro čerpání 
dotace je příjemce dotace povinen finanční 
prostředky vrátit poskytovateli dotace, a  to 
nejpozději do  posledního dne předcházející-
ho dni, ve kterém nabyde účinnosti přeměna 
příjemce dotace nebo zrušení příjemce dotace 
s likvidací.

Čl. VII 
 Závěrečná ustanovení

1. Tyto Zásady schválila Rada města Benátky 
nad Jizerou na svém jednání dne 16. 10. 2020 
 usnesením č. 421/16R/2020.

Formulář žádosti o  poskytnutí dotace v  ob-
lasti kultury a dalších volnočasových aktivit je 
ke stažení na webu města www.benatky.cz

Zásady pro poskytování finanč-
ních dotací z Fondu podpory 
sportu a zájmové činnosti pro 
rok 2021 (FPSZČ) č. 1/2020

Čl. I
Úvodní ustanovení

1. Tyto zásady upravují způsob poskytování 
finančních dotací z  rozpočtu města Benátky 
nad Jizerou na  podporu celoroční činnosti 
sportovních a zájmových organizací.
2. Město Benátky nad Jizerou věnuje dlou-
hodobě pozornost rozvoji sportu a  spol-
kové činnosti a  vytváření podmínek pro 
sportovní využití občanů, především dětí 
a  mládeže. Poskytování dotací z  rozpočtu 
města do vymezené oblasti činností je jed-
nou z  forem péče o  celkový sportovní, tě-
lovýchovný rozvoj a  uspokojování potřeb 
občanů v  rámci samostatné působnosti 
obce v souladu s ust. § 102 odst. 3) zákona 
č. 128/2000 Sb., o  obcích (obecní zřízení), 

ve  znění pozdějších předpisů, a  ust. § 10a 
zákona č. 250/2000 Sb., o rozpočtových pra-
vidlech územních rozpočtů, ve  znění poz-
dějších předpisů.

Čl. II
Účel a podmínky pro poskytování dotací

1. Fond je zaměřen na celoroční podporu 
činnosti spolků se sídlem ve městě Benát-
ky nad Jizerou s tím, že minimálně 30% fi-
nančních prostředků z  této částky dotace 
bude použito na činnost mládeže (v přípa-
dě více žádajících subjektů v rámci spolku, 
bude procentuální část na  mládež zacho-
vána).
2. Dotační řízení není určeno pro příspěvkové 
organizace a organizační složky města. 
3. Žadatelem o dotaci může být spolek nebo 
právnická osoba se sídlem v  Benátkách nad 
Jizerou, jehož členskou základnu tvoří řádně 
registrovaní členové v příslušném sportovním 
či zájmovém subjektu a u příslušného sportov-
ního (zájmového) svazu či unie. Tyto subjekty 
musí vyvíjet soustavnou a  pravidelnou spor-
tovní či zájmovou činnost, včetně zapojení 
do soutěží, u sportu, v příslušných sportovních 
odvětvích.
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Ekologickou likvidaci použitého kuchyĖského oleje v Benátkách nad Jizerou 

zajišĢuje firma ýernohlávek Group s. r. o. Svoz: 1 x mČsíþnČ 
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4. Právnická osoba žádající poskytovatele 
o dotaci působí ve svých pravidelných a sou-
stavných aktivitách nejméně 1 rok.
5. Dotaci lze použít na výdaje, vždy v souladu 
s účelem dotace uvedeným v žádosti, za pod-
mínek sjednaných ve  veřejnoprávní smlouvě 
o poskytnutí dotace.
6. Příjemce dotace nemůže přidělené finanční 
prostředky poskytnout jiné právnické či fyzic-
ké osobě, pokud se nejedná o úhradu výkonů 
a služeb spojených s celoroční činností.
7. Příjemce dotace oznamuje poskytovateli 
každou změnu důležitou pro čerpání dotace 
a  kontakt mezi smluvními stranami (změna 
statutárního zástupce, sídlo, kontaktní údaje 
apod.).
8. Další podmínky a  požadavky pro čerpání 
a  účtování dotace může poskytovatel zahr-
nout do  veřejnoprávní smlouvy o  poskytnutí 
dotace.
9. Na poskytnutí dotace není právní nárok.
10.  Žadatel, který ke dni podání žádosti nemá 
vyřízené pohledávky směrem k městu či sub-
jektům napojeným na  rozpočet města, bude 
vyřazen z dotačního řízení.
11.  Žadatel je povinen spolupracovat v rámci 
přidělení dotace s  městem (poskytovatelem 
dotace).

Čl. III
Postup při dotačním řízení

1. Vymezení působnosti:
a. město Benátky nad Jizerou má v  rámci 
tohoto dotačního programu vyčleněny v roz-
počtu finanční prostředky v maximální výši 9,5 
mil. Kč;
b. poskytnutí dotace schvaluje Zastupitelstvo 
města;
c. odbor finanční a  plánovací vykonává do-
hled nad výstupy dotačního řízení.
2. Zásady budou zveřejněny na úřední desce 
města, webových stránkách města a ve Zpra-
vodaji Benátecka.
3. Žádost o  dotaci se podává prostřednic-
tvím elektronického formuláře https://forms.
gle/328xnfnaJWdmqgED6  na  základě těchto 
termínů:
• Datum vyhlášení programu: 29. 10. 2020
• Datum zahájení příjmu žádostí: 1. 12. 2020
• Datum ukončení příjmu žádostí: 31. 12. 2020
4. Dotaci lze poskytnout na základě úplné žá-
dosti předepsané poskytovatelem v  souladu 
s a ust. § 10a     zákona č. 250/2000 Sb., o roz-
počtových pravidlech územních rozpočtů, 
ve znění pozdějších předpisů.
5. Žadatel o  dotaci odpovídá za  pravdivost 
a  přesnost údajů v  žádosti i  všech poskytnu-
tých dokladech.
6. Dotace bude poskytnuta na  základě 
uzavřené Veřejnoprávní smlouvy. Smlou-
vu za  poskytovatele podepisuje starosta 
města, za příjemce osoba oprávněná pode-
pisovat za  daný subjekt. Žadatel, u  něhož 
dojde v době čerpání dotace k existenčním 
změnám (zánik, sloučení apod.), je povinen 
neprodleně tuto skutečnost oznámit po-
skytovateli dotace a dohodnout vypořádání 
vztahu k rozpočtu města.

Čl. IV
Kritéria a hlediska hodnocení žádostí

1. Přínos činnosti daného subjektu pro město 
a jeho důvěryhodnost.
2. Finanční náročnost činnosti daného sub-
jektu (schopnost shánět vlastní zdroje příjmů).
3. Práce s dětmi a mládeží.
4. Dosažené výsledky v rámci soutěží.
5. Podání žádosti o  poskytnutí dotace 
na podporu sportovních aktivit dětí a mládeže 

do 23 let v rámci výzvy „MŮJ KLUB 2021“ z Ná-
rodní sportovní agentury (v minulosti MŠMT).

Čl. V
Finanční vyúčtování dotace

1. Příjemce dotace je povinen ve svém účet-
nictví vést dotaci odděleně tak, aby byla mož-
ná kontrola poskytovatelem dotace. 
2. Vyúčtování celkové částky bude provede-
no do 28. 2. 2022 prostřednictvím předložené-
ho formuláře, který je přílohou těchto zásad. 
Vyúčtování bude kontrolovat Finanční výbor, 
Kontrolní výbor a Zastupitelstvo města. Dotaci 
nelze použít na  úhradu investičních nákladů. 
Kopie účetních dokladů budou přílohou toho-
to vyúčtování.
3. Nevyčerpané finanční prostředky z dotace 
poukáže příjemce zpět na účet poskytovatele.
4. V  případě, že příjemce dotace nepředloží 
příslušné vyúčtování ve  stanoveném termínu 
ani na základě následné výzvy odboru finanč-
ního a  plánovacího, může poskytovatel vy-
máhat zpět celou výši dotace. Příjemce bude 
vyřazen z dotačního řízení v následujícím roce.

Čl. VI
Kontrola použití dotace

1. Pro případ, že příjemce dotace nevyčerpá 
dotaci v plné výši, příp. ji bude čerpat pro jiné 
účely, než jsou uvedené v  čl. I. těchto zásad, 
nebo poskytovatel dotace zjistí neoprávněné 
nakládání s poskytnutými prostředky viz. čl. II. 
těchto zásad, zavazuje se příjemce dotace k vrá-
cení nevyčerpané dotace, příp. k vrácení částky, 
která byla užita k jinému účelu, a to v termínu 
do  31. 3. 2022. Dále se v  tomto případě pří-
jemce dotace zavazuje uhradit zákonný úrok 
z prodlení, který se bude počítat vždy od data 
čerpání jednotlivých poskytnutých dotací. 
2. Nesplnění podmínek stanovených těmi-
to zásadami příjemcem dotace je porušením 
rozpočtové kázně ve  smyslu ustanovení § 22 
zákona č. 250/2000 Sb., o rozpočtových pravi-
dlech územních rozpočtů, ve znění pozdějších 
předpisů.
3. Příjemce dotace souhlasí se zveřejněním 
uzavřené smlouvy, popř. jednotlivých údajů 
v  ní uvedených (své identifikace, dotačního 
titulu, výše poskytnuté dotace, atd.).
4. V  případě přeměny nebo zrušení příjem-
ce dotace s  likvidací před lhůtou pro čerpání 
dotace je příjemce dotace povinen finanční 
prostředky vrátit poskytovateli dotace, a  to 
nejpozději do  posledního dne předcházející-
ho dni, ve kterém nabyde účinnosti přeměna 
příjemce dotace nebo zrušení příjemce dotace 
s likvidací.

Čl. VII
Závěrečná ustanovení

1. Tyto Zásady schválila Rada města Benátky 
nad Jizerou na svém jednání dne 16. 10. 2020 
usnesením č. 420/16R/2020.
2. V  případě technických problémů při vypl-
ňování elektronického formuláře nebo potře-
by pomoci či úpravy vašich odpovědí kontak-
tujte technickou podporu na tel. 724 028 468 
nebo e-mail: info@vhtcomputers.cz.

Technické služby města
R o z h o v o r

s ředitelem TS města Benátky nad Jizerou pa-
nem Antonínem Cekotou o některých činnos-
tech této organizace.
Udržovat pořádek není zrovna snadná práce 
v našem domácím prostředí, a jak to je v mě-
řítku našeho města, na to jsem se zeptala ře-
ditele Technických služeb města Benátky nad 
Jizerou pana Antonína Cekoty.

• V  benáteckých ulicích můžeme sledovat práci 
zametacího vozu. Jak často a  v  kterých ulicích 
provádíte „zametání“? Je zametací vůz využíván 
také mimo naše město?
Činnost zametacího vozu se řídí určitými 
pravidly. Prvním faktorem jsou komunikace 
řekněme ,,s  vyšší prioritou“.  Jsou to místa, 
kde se denně kumuluje nejvíce občanů, např. 
Na Burse, Platanová, Ořechová, Lidická ulice 
a další. V tomto případě postupuje zametací 
vůz principem z  centra na  periferii. Dalším 
určujícím faktorem jsou klimatické podmín-
ky a jistá tendence znečišťování konkrétních 
ulic. Některé ulice se prostě znečišťují více 
než ty ostatní a nastalé klimatické podmínky 
celou situaci dále zhoršují. Příkladně, když 
jsme před 5 lety zakoupili zametací vůz, za-
metali jsme v  ulici Platanová v  jarním i  let-
ním období dvakrát do  měsíce. Dnes, když 
tuto ulici jednou týdně nezameteme, tak je 
tam z přilehlých platanů doslova nasněženo 
již v  červnu, a  obdobné je to i  v  ulicích Ra-
abova, Cukrovarská nebo Ořechová. Ke zby-
lým ulicím mohu z  vlastní zkušenosti řidiče 
dodat, že není v  Benátkách ulice (zpevně-
ná komunikace), která by nebyla alespoň 
4x do  roka strojově čištěna.  Mimo Benátky 
jsme zametali jen jednou, a to nedávno v Ji-
řicích soukromý pozemek, ale v  první řadě 
jsme tu pro město Benátky.
• Jak je to s úklidem chodníků – v kterých částech 
města se provádí – vídávám Na Burse a na Huso-
vě náměstí. A vždy jde o ruční čištění pomocí koš-
těte, proč se nepoužívá na tuto činnost technika?
Obecně mohu říci, že se k úklidu chodníků 
přistupuje principiálně stejně jako k  ostat-
ním komunikacím v  naší správě. Bohužel, 
některé chodníky nám svým rozměrem 
(úzké chodníky) a  druhem podkladu (dlaž-
ba z  žulových kostek) nedovolí strojové 
čištění samotným zametacím vozem a  tak 
musí přijít na řadu staré dobré koště a lopa-
ta. Konkrétně náměstí Na Burse, tam se ne-
vejdeme naším zametacím vozem a na Hu-
sově náměstí nám strojové zametání zase 
znemožňuje podklad z žulových kostek, je-
hož spáry by byly vymetány a docházelo by 
tak k uvolňování samotné dlažby. Na ostatní 
chodníky se zámkovou dlažbou byl pořízen 
menší zametací vůz, který je svým rozmě-
rem a flexibilitou vhodnější pro nové a nově 
vznikající chodníky, kde ani svou vahou ne-
devastuje podklad. Další výhodou tohoto 
stroje je jeho využití i v zimním období díky 

Dezinfekce potřebným
Od  pondělí 12. 10. 2020 si mohou občané 
města Benátky nad Jizerou v  areálu Tech-
nických služeb města vyzvednout lahvičku 
s dezinfekcí. 

opět zavádíme rezervace  
na Sběrný dvůr

Od  pondělí 12. 10. 2020 byl znovu zaveden 
rezervační systém na  Sběrový dvůr města 
Benátky nad Jizerou. Rezervujte se na  strán-
kách http://www.tsbenatky.cz/sberny-dvur/ 
nebo po telefonu 326 362 188, tak jak tomu 
bylo v jarních měsících.
Provozní doba zůstává stejná, tedy:

Po a St 13:00 – 17:00 hodin
So 9:00 – 12:00 hodin

Prosím všechny návštěvníky o  dodržování 
rezervovaných termínů. Bez rezervace ne-
bude nikdo vpuštěn.
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variabilitě možných nástaveb. Takže s  ním 
v  zimně můžeme na  chodnících odmetat, 
hrnout i sypat.
• Jak to bylo se zavedením a zrušením rezervač-
ního systému do provozu Sběrového dvora?
O  Sběrovém dvoře bych mohl vyprávět 
dlouhé hodiny, někdy úsměvně, někdy k plá-
či, a to nejen z pozice ředitele, ale také, a to 
převážně, jako bývalá obsluha SD s  4 letou 
praxí. Rezervační systém byl tvořen narychlo 
pro tzv. pandemii.  Po uvolňování hygienic-
kých opatření, kdy jsem mohl znovu otevřít, 
což jsem také ihned udělal, bylo mou pr-
votní snahou, ochránit návštěvníky SD před 
případnou nákazou, to znamenalo v  praxi 
eliminovat, v  nejlepším případě úplně zne-
možnit, potkávání samotných návštěvníků 
mezi sebou. Což se mi spolu s mým IT spe-
cialistou (Vraník Ondřej) podařilo vytvoře-
ním jednoduchého rezervačního systému, 
do  kterého se mohl každý, kdo disponoval 
internetovým připojením přes počítač či 
telefon, přihlásit a  zarezervovat si svůj čas 
na SD. Pro ty, co danou technikou nedispo-
novali, anebo z  nějakého důvodu nechtěli 
rezervovat přes internet, mohli volat k nám 
do  TS, kde jsme je sami zarezervovali. Re-
zervační systém byl natolik funkční a atrak-
tivní, že se stal zajímavým pro ostatní SD 
v  okolí, kde se jim před branami hromadili 
nespokojení střadatelé odpadu v dlouhých, 
někdy až desítky minut trvajících, rouško-
vých frontách. Bohužel, pro nepochopení 
podstaty tvorby rezervačního systému nám 
bylo z řad některých občanů vytýkáno jeho 
zavedení a musím říci, že v některých přípa-
dech i dosti arogantním až agresivním způ-
sobem. Dnes, s odstupem času, mohu říci, že 
jediným důvodem stížností byl zvyk a poho-
dlnost. Při tom smysl rezervačního systému 
byl jediný - zdraví našich občanů.  Po ukon-
čení rezervačního systému nastal paradox 
v  podobě stížností na  zrušení rezervačního 
systému od  těch, kteří ho vzali za  svůj. Pro 
mě nová situace, ale začínám si v pozici ředi-
tele Technických služeb zvykat, že vás nikdo 
nepochválí, ale v opačném případě si každý 
rád kopne. Jak se říká ,,Kdo je bez viny, ať 
hodí kamenem“. Starosta města mi potvr-
dil, že podle vývoje covidové situace je plně 
v  mé kompetenci znovuzavedení rezervač-
ního systému. Tentokrát jsem měl více času 
se na danou covidovou situaci lépe připravit 
- zavedením internetu, nákupem výpočetní 
techniky a závory do SD a mohu tak nechat 
vše na obsluze SD, aniž by to administrativ-
ně zatěžovalo zaměstnance Technických slu-
žeb. A  tak, s  ohledem na  stávající covidový 
stav, je rezervační systém ze stejného důvo-
du jako na jaře, do provozu Sběrovéhu dvora 
od 12. října 2020 opět zaveden.
• V  letní sezoně měli zájemci o  sezonní brigád-
ní práce možnost pracovat u  vás – byli zájemci 
o  tyto práce? A  pro jaké práce jste brigádníky 
využili?
Zájem o brigádu byl enormní, ne všechny jsem 
mohl zaměstnat a ne všichni odváděli práci dle 
mých představ. Druhostranně, v některých pří-
padech se mi brigádníci osvědčili natolik, že 
u  nás zůstávají nastálo. Brigádníky jsem vyu-
žil na hrabání, zametání a u těch šikovnějších 
i na sekání trávy, která nám letos rostla rychleji 
než v  letech předešlých. Pro srovnání v  loň-
ském roce jsem vzhledem ke klimatickým pod-
mínkám nepotřeboval jediného brigádníka.
Potřeby počtu lidí u nás bývají rozličné, dříve 
se sekalo po Benátkách dvakrát do roka, včet-

ně hřbitovů. Dnes sekáme Benátky 6x ročně, 
včetně hřbitovů a věřím, že je to pro někoho 
ještě málo. Pro upřesnění, k  dnešnímu dni 
(3.  11.) máme hřbitovy posekané 5x. Jinak 
o pořádek na hřbitovech se stará paní Olaho-
vá, za mne mohu říci, že jsem s její prací spo-
kojen. Občas někdo zavolá, že je na  hřbito-
vech nepořádek a vždy při následné kontrole 
nezjistím nic mimořádného. Před měsícem 
jsem si dal tu práci a  obešel jsem všechny 
návštěvníky našich dvou hřbitovů s otázkou, 
zdali jsou spokojeni s  úklidem a  musím říci, 
že nebyl jediný, který by si na  úklid stěžo-
val. Výtky byly spíše k omladině, která chodí 
na hřbitovy hlučně relaxovat a ke ztrácejícím 
se věcem na pomnících.
Děkuji panu řediteli za poskytnuté informace. 
V  dalším čísle se vrátíme ještě ke  hřbitovům, 
dezinfekci veřejných prostranství, zimním pra-
cím apod.

Připravila: emje

Správa městských lesů
Vědci začnou spolu s lesníky vracet 

do lesů původní druhy ovocných 
stromů  

Původní lesy v  Česku byly mnohem pestřejší 
než dnes. Kromě toho, že v  nich převládaly 
listnaté či smíšené porosty, vyskytovaly se 
v  nich také druhy dřevin, které v  současnosti 
v  hospodářských porostech chybí. Týká se to 
například i původních druhů ovocných stromů 
a keřů. 
Kromě dubů, buků či jedlí totiž původně 
v  českých lesích a  při jejich okrajích rostly 
také jabloň lesní, planá hrušeň zvaná pol-
nička, třešeň ptačí, různé druhy jeřábů, dřín, 
dřišťál a další druhy ovocných dřevin. Zatím-
co v některých evropských zemích jsou tyto 
stromy a keře stále součástí lesních porostů, 
v Česku téměř vymizely vlivem nevhodného 
hospodaření. Hlavní problém je vysazová-
ní plantáží stromů jednoho druhu, v  nichž 
je pravidelně likvidován keřový podrost 
i  ostatní druhy stromů. „Stačí zajet něko-
lik kilometrů na  sever od  našich hranic a  je 
vidět propastný rozdíl. V  Polsku lesníci ak-
tivně sázejí místní druhy ovocných stromů, 
lesy jsou protkané sítí malých bezzásaho-
vých území. Hospodářský les v Polsku je tak 
mnohdy pestřejší než lesy v  českých chrá-
něných územích,“ porovnal Miloslav Jirků 
z  Biologického centra Akademie věd České 
republiky, který se podílí na vzniku rezerva-
ce velkých kopytníků v bývalém vojenském 
prostoru Milovice.
Právě chybějící ovocné stromy přispívají 
k  tomu, že pro zvěř jsou tuzemské lesy často 
„potravní pouští“, kde nemají ani ve vegetační 
sezoně co žrát.
Vědci nyní budou ve  spolupráci se Sprá-
vou městských lesů v  Benátkách nad Jize-
rou pracovat na  navracení ovocných stro-
mů do  lesů.  „Již léta vysazujeme do  lesů 
i do alejí podél polních cest v majetku naše-
ho města ovocné stromky původních odol-
ných odrůd, které mají pro naši přírodu i pro 
člověka mnoho pozitivních funkcí. Po  do-
hodě s ochránci budeme napříště používat 
i  semenáče místních ovocňáků, vypěstova-
né ze semen ovocných dřevin rostoucích 
v  prostoru rezervace, abychom rozšířili po-
tomstvo těchto léty prověřených odolných 
jedinců i  mimo území pastviny“, vysvětlil 
starosta Benátek nad Jizerou Karel Bendl. 
Vzhledem k vyhlášení Národní přírodní pa-

mátky musí ochranáři zajistit pro nakládání 
s rostlinami v rámci rezervace potřebný sou-
hlas orgánu ochrany přírody. 
V našich lesích nechybí jen ovoce, jak jej běž-
ně chápeme z  pohledu člověka, obecně je 
u  nás málo takzvaných plodonosných dřevin 
produkujících nejrůznější bobule a  ořechy. 
Ve střední Evropě se plodonosných dřevin vy-
skytuje řada druhů, v naší krajině však běžně 
najdeme jen několik, většina druhů je výrazně 
vzácnější. Do lesů plodonosné dřeviny vlivem 
takzvaných probírek a likvidaci keřového pat-
ra pronikají většinou jen při okrajích, zatímco 
uvnitř lesů chybí.
Důležité jsou přitom nejen plody, ale také 
samotná přítomnost různých druhů stro-
mů a  keřů v  lesích. Jejich listí a  větvičky 
jsou totiž hlavní potravou například jelení 
zvěře a žije na nich řada druhů motýlů a ji-
ného užitečného hmyzu. Jelikož v  našich 
lesích podstatná část druhů dřevin chybí, 
je zvěř v  druhově chudých českých plan-
tážích na dřevo odkázána na hlavní hospo-
dářské dřeviny, na kterých pak nutně způ-
sobuje škody.
Kolem rezervace vzniknou také přirozené 
skupinky dubů, jejichž plody rovněž poslou-
ží jako zdroj potravy pro zvěř, ale dřeviny 
budou plnit také krajinářskou funkci. „I když 
je hlavním cílem rezervace velkých kopyt-
níků udržovat otevřenou krajinu a  bránit 
jejímu zarůstání, je zachování původních 
dřevin na  území rezervace i  v  jejím okolí 
také pro nás důležitým cílem,“ doplnil Dali-
bor Dostál, ředitel ochranářské společnosti 
Česká krajina.

Vyběr z informací o. p. s. Česká krajina

Správa sportovních zařízení
Správa sportovních zařízení v říjnu

Všechna sportoviště jsou, bohužel, během 
pandemie až do  odvolání uzavřena, probí-
há pravidelná mimo sezonní údržba, tak aby 
hned po  uvolnění omezení mohla veřejnost 
okamžitě využívat všechna sportoviště. Dále 
zaměstnanci SSZ upravují prostory okolo Zim-
ního stadionu a Letního stadionu.
Sledujte naše webové stránky www.sszbe-
natky.cz, kde jsou vždy aktuální informace 
o provozu sportovišť.

  Zaměstnanci SSZ upravují prostory v okolí 
zimního i letního stadionu
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Zš HUSoVo NÁmĚStí

Od čtvrtka 5. 11. 2020 se Základní škola Husovo náměstí 55, Benátky 
nad Jizerou zařadila mezi tzv. určené školy - tzn. školy, které se mo-
hou starat o děti zaměstnanců IZS, zaměstnanců školy, zaměstnanců 
městského úřadu...

Výuka na Zš Husovo náměstí v aktuální době
Stejně jako na jaře se situace vyvinula tak, že jsme byli nuceni přejít 
na distanční vzdělávání. I když nikdo ze zúčastněných nemá z této si-
tuace radost, musíme se okolnostem přizpůsobit. Na tuto formu výu-
ky jsme se snažili připravit předem. Zajistili jsme potřebnou techniku 
a pedagogové absolvovali školení. Nyní máme jednotný komunikační 
kanál, ve kterém pracují všichni vyučující a žáci, což usnadňuje orien-
taci v online výuce. 
Po prvních dvou týdnech distanční výuky jsme měli potřebu zpět-
né vazby od  všech zúčastněných. Rozeslali jsme dotazníky určené 
rodičům, žákům a  pedagogům. Na  základě odpovědí zhruba 400 
zákonných zástupců, 170 dětí a všech pedagogů, se snažíme nasta-
vit systém, který bude vyhovovat většině (nikdy nevyhovíme všem, 
názory se různí).  
Ačkoliv 63,8 % zákonných zástupců je s  přístupem školy maximálně 
spokojeno (graf Spokojenost s přístupem školy k distančnímu vzdělá-
vání), vyslyšeli jsme připomínky a rozhodli se real-time výuku, tzn. pří-
mý kontakt učitele a žáka posílit (ať už formou přímé výuky nebo kon-
zultací). Nadále budeme točit videa, připravovat kvízy a zadávat úkoly 
určené k procvičení, zopakování a upevnění látky. Tyto úkoly si mohou 
žáci vypracovat v libovolně zvoleném čase. 
Pohled dětí a rodičů se liší (grafy Metody děti a Metody rodiče). Vyhod-
notili jsme potřebu drobných změn, které by měly být znát již od prv-
ního listopadového týdne. Zajímavým výsledkem dotazníku je i to, že 
učitelé tímto způsobem výuky stráví minimálně 8 hodin denně. Přeje-
me všem hlavně pevné nervy.

Vedení školy

Deváťáci v terezíně
7. října žáci devátých ročníků podnikli výlet do Terezína. Každý měl jiné 
očekávání – tušili jsme, že historie města souvisí s druhou světovou vál-
kou a Židy, ale to, co jsme viděli, předčilo naše očekávání.
Nejdříve nás totiž náš průvodce Lukáš Lev s  kolegou přenes-
li do  18.  století. Ukázali nám opevnění města, vysvětlili jeho funkci, 
a  dokonce nás provedli tajnými podzemními chodbami, které byly 
určeny k pokládce min.
Pak jsme v  čase poskočili a  ocitli se v  období druhé světové války. 
Procházeli jsme město, respektive Hlavní pevnost, kde bylo zřízeno 
ghetto pro české i evropské Židy. Prohlédli jsme si zachovalé i rozpa-
dávající se budovy, kde se kdysi tísnilo v nelidských podmínkách ně-
kolik desítek tisíc mužů, žen i dětí. Potom jsme se přesunuli na půdu 
jednoho z  domů, kterou pan průvodce objevil a  kde za  války žilo 
několik lidí a  nechali na  půdě svědectví o  té době. Velice poutavě 
nás seznámil s jejich osudy.
Po  dobrém obědě jsme prošli městem, vyšli před opevnění, přešli 
most a ocitli se před Malou pevností. Všechny dojal pohled na ob-
rovský hřbitov. Následovala prohlídka prostor bývalé věznice Gesta-
pa. Na  vlastní kůži si mohly děti vyzkoušet, jaké to je být zavřený 
v  maličké cele, viděli samotky i  koupelnu, popraviště, ale i  bydlení 
pro hlavní dozorce. 
Žáci si z exkurze odnesli nejen nové poznatky, ale hlavně osobní záži-
tek, někteří si doma vyhledávali další informace, příběhy.
Zaujaly mě podzemní chodby, samotné ghetto i Malá pevnost se hřbi-
tovem. (V. Pachovský, 9. A)
Překvapilo mě, jak je Terezín velký, Malá pevnost byla fakt krutá a umře-
lo tam dost lidí. Velmi se mi tam líbilo. (T. Mlejnek, 9. A)
Byla jsem ráda za našeho průvodce, protože vše dobře vysvětlil a na kaž-
dou moji otázku odpověděl. Byla s ním i sranda, i přes klaustrofobii jsem 
si to užila, chtěla bych se podívat i do Osvětimi. (K. Žočková, 9. A)
Zaujalo mě, že je v Terezíně vysoká škola. Celkově se mi líbilo, jak o tom 
pan průvodce mluvil a jak říkal vše do detailu. (O. Soumarová, 9. B)

Mgr. Běla Burkovcová
Sběr papíru

Ve čtvrtek 15. 10. 2020 skončil podzimní sběr 
papíru. Chceme poděkovat všem zúčastně-
ným žákům i jejich rodičům. Ačkoliv jsme kon-
čili už při uzavření škol, podařilo se nashro-
máždit téměř 23 tun.

Mgr. Běla Burkovcová
Procházka pro dobrou věc

Šesté ročníky v úterý 13. 10. před uzavřením škol využily tělesnou vý-
chovu na  podporu pražské zoo. Reagovali jsme tak na  výzvu zveřej-
něnou na webu Zoologické zahrady v Praze a během hodiny Tělesná 
výuka jsme se procházkou vydali na sběr kaštanů a žaludů. Doufáme, 
že bude zvířátkům chutnat.

Mgr. Barbora Doušová

 Našli jsme spoustu kaštanů

laborky – přírodopis 7. ročníku a chemie v 8. ročníku
V  pátek 9. 10. si sedmáci hodinu přírodopisu trochu ozvláštnili první 
laboratorní prací. Předmětem zkoumání byl pstruh, na kterém se žáci 
naučili stavbu těla a funkci jednotlivých orgánů. Ke zkoumání šupin vy-
užili mikroskopy. Získané informace zaznamenávali do pracovního listu.
Ani osmáci nelenili a před uzavřením školy ještě stačili absolvovat 1. la-
boratorní chemickou práci zaměřenou na vlastnosti látek. 

Bc. Lucie Benešová a Ing. Pavla Zadáková

Děti

Rodiče

Rodiče
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Nový preventivní program Barevné středy

 Dívka v modrém

Na naší škole jsme rozjeli nový preventivní pro-
gram – soutěž, a to nejen pro děti, ale i pro uči-
tele a  další pracovníky školy. Na  jednu středu 
v měsíci je určena konkrétní barva, do které se 
snažíme obléknout. Třída s  největším počtem 
zapojených žáků (procentuální účast) v průbě-
hu celého školního roku získá na konci roku za-
slouženou odměnu.
Na středu 14. 10. byla určena modrá. Z důvo-
du karantény jsme se však, bohužel, nemohli 
těšit společné zábavě. Třídy 5. A a 5. B však nic 
nezastavilo a poslali alespoň foto. Je vidět, že 
jejich třídy umí držet při sobě, i když nemo-
hou být ve škole. 
Ostatní třídy, které nebyly přítomny, měly mož-
nost se alespoň z domova zapojit a vše dohnat 

středu následující. Sčítat a hodnotit budeme až po skončení preventivního 
programu. Mgr. Zuzana Sovová

Zš PRažSKÁ
Podzim v 1. a

Baví nás práce s modelovací hmotou i se stavebnicí Roto. Podle návodu si 
připravíme jednotlivé součástky pro montáž našich písmenek, odpočítáme 
šroubky a matičky pro jejich spojování a jde se na to. Písmena jsou na světě.
Učíme se rozpoznávat jednotlivé druhy ovoce a  zeleniny. Vyšli jsme 
si na pravidelný středeční benátecký trh. Okoukli jsme, co se prodává 
a něco z nabízeného sortimentu i nakoupili. 
Ve  čtvrtek 8. 10. byl krásný podzimní den. Po  svačině jsme se vydali 
na vycházku do podzimní přírody. Povedlo se nám i vypustit draka.

Mgr. Jana Soukupová

 Práce s modelínou v 1. A

 Pouštění draka v 1. A

 Montování písmenek v 1. A

 1. A na trhu

Poznáváme naše město Benátky nad Jizerou 
Krásné podzimní počasí využily děti ze školní družiny na poznávací vy-
cházku po našem městě. V odpoledních hodinách dne 23. 9. 2020 jsme 
se vydali po předem naplánované trase. Po naší oblíbené cyklostezce 
v Olšinách jsme došli nejprve na Loděnici u Jizery, následovalo Husovo 
náměstí, zámek a zámecký park. Nejlepší odměnou bylo zakončení vy-
cházky na hřišti u skautů.
Děti o našem městě hodně věděly a dobře se orientovaly. Ačkoliv to byla 
vycházka dlouhá, nikdo si moc nestěžoval, že ho bolí nožky - jen maličko. 

Vychovatelky ŠD

 Školní družina na vycházce

Návštěva u prvňáčků
Ve středu 23. 9. jsme se po velké přestávce šli podívat na naše prvňáčky 
do jejich třídy. Zrovna měli mít český jazyk, ve kterém se učí písmenko 
M. Nasťa mě nejdříve provedla po třídě a ukázala její výkresy, potom 
mi ukazovala svoje učebnice, sešity, penál i tašku. Pak jsme si říkaly pís-
menka z abecedy a říkaly k nim slova, na které začínají. Potom jsme si 
společně kreslily na tabulku, Nastěnka nakreslila krásnou kytičku a ry-
bičku Betu, kterou má doma. Celou dobu jsme si povídaly a Nastěnka 
s její nejlepší kamarádkou Adélkou nám říkaly jaké dělají blbosti ve ško-
le nebo u  sebe doma. Byly jsme tam sice jen půl hodiny, ale bylo to 
super. Těším se na další společnou akci.

Nela Kocourková, 8. B

 Žáci 8. B navštívili kamarády prvňáčky v jejich třídě
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ěstí, Základní škola Pražská, Základní škola 17. listopadu

Vzpomínka na prázdniny ve 3. a

Základní škola 17. listopadu
Září

Školní rok 2020/2021 začal stejně jako ty předchozí. Pro žáky jsme při-
pravili spoustu akcí různého charakteru. V  souvislosti světové pande-
mie koronaviru nastala situace, která nemá v historii českého školství 
obdoby. Začala distanční výuka, pro většinu škol ve  variabilních for-
mách: výukové materiály na webu, online vyučování, elektronická ko-
munikace apod. Většina plánovaných akcí byla zrušena. Některé akce 
se nám podařilo uskutečnit.

Mirakulum

 Mirakulum – vodní svět

Do  Mirakula jsme se vydali bez obav. Na  Mirakulum se žádné z  nově 
zavedených opatření proti šíření koronaviru nevztahovalo. Jako první 
jsme navštívili naučnou část parku, kde jsme se seznámili s některými 

zemědělskými plodinami, přivoněli jsme si k bylinkám a k různým dru-
hům koření. Cestu Mirakulem jsme prokládali herními i  naučnými in-
teraktivními prvky, navštívili jsme kontaktní zoo, získali jsme informace 
o ochraně přírody, rozšířili jsme si znalosti o recyklaci a třídění odpadu. 
Vyřádili jsme se na obřích trampolínách, houpačkách, lanových prolé-
začkách, v dřevěných hradech, skluzavkách, …
Den jsme si užili, bylo krásné počasí, a po pravdě, domů se nám moc 
nechtělo.

Celoroční projekt Pohádkový rok v lese 
Láska k přírodě je u dětí spontánní a vztahy s přírodou u nich vznikají 
přirozeně. Přírodě je ale třeba také postupem času porozumět. Vysvět-
lení toho, co se kolem nás v přírodě - lese děje během celého roku, se 
projekt snaží podat jednoduchým, pochopitelným a zábavným způso-
bem. Pohádky, pohádkové příběhy jsou poučné, podporující, zábavné. 
Kromě znalostí o  přírodě předávají žákům některé morální a  sociální 
normy. Normy jsou žákům předávány trochu jinak než ve většině klasic-
kých pohádek. Konflikty se v nich řeší poklidně s důrazem na pochope-
ní druhého. Příběhy nejsou příliš dramatické a neobsahují prvky odsu-
zování, škatulkování, vinu, trest nebo strašení. Naopak je kladen důraz 
na všímavost, vnímavost a principy chování jsou ukazovány na správ-
ných příkladech.

Zoo Chleby
Poslední týden v září jsme se vydali do zoo. Je zde několik kontaktních 
výběhů, do kterých jsme se nedostali. Bylo totiž zima, pršelo, počasí nám 
prostě nepřálo. Přesto jsme prošli starou i novou zoologickou zahradu.

 Zoo Chleby - lvinec
říjen

Nadační fond canisterapie
Canisterapie má mnoho podob. Kombinace canisterapeutického psa 
a integračních pomůcek zlepšuje jemnou a hrubou motoriku dětí, jejich 
hybnost, komunikační schopnosti, nácvik logopedie, trénování pamě-
ti a spolupráci s jinými dětmi. Díky kontaktu dětí s canisterapeutickým 
psem dochází ke zlepšení jejich komunikace s okolím, snazšímu nava-
zování společenských vztahů, zvýšení důvěry a  sebevědomí. Pomocí 
interakce mezi dítětem a canisterapeutickým psem dochází ke zvýšení 
soustředění, zklidnění organismu (pomocí polohování) a snadnějšímu 
kontaktu s okolím. Ve škole jsme po delší pauze přivítali psy Meginku a  
Anynku  se svojí paničkou Martinou.

 Canisterapie
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Čistá řeka Jizera
Jedná se o  úklid řeky Jizery a  jejího okolí. Snažili jsme se posbírat 
vše, co do řeky a její blízkosti nepatří. Cílem tohoto projektu je ukli-
dit řeku Jizeru, její břehy a okolí od nepořádku, který tam po sobě 
zanechává „člověk“.

 Čistá řeka Jizera
Radost Kolín

Naši žáci se zúčastnili dalšího ročníku celostátní výtvarné přehlídky pro 
osoby s mentálním postižením. Téma výtvarných děl bylo volné, výtvar-
né techniky a formáty prací nebyly omezené. V letošním školním roce, 
bohužel, neproběhla tradiční vernisáž ve společenském domě v Kolíně 
z důvodu celostátních hygienických opatření. 

 Radost Kolín
Dýňování

V České republice není Halloween tradiční svátek. Vydlabávání a vyře-
závání dýní získává však stále na větší oblibě. 
K  výrobě halloweenského strašidla jsme potřebovali ostrý nůž, černý 
fix, lžíci z tvrdého kovu a samozřejmě dýni. Krásnou, velkou a kulatou. 
Po důkladném očištění jsme mohli začít vyřezávat. Kdo si netroufl vyře-
závat rovnou, děsivý nebo veselý obličej si na dýni předkreslil. Chtělo to 
jen větší dávku zručnosti a trochu fantazie!
Vyřezané dýně jsme věnovali pro potěšení všem v  Městském centru 
komplexní péče.

 Dýňování

Podzimní tvoření
Podzim láká k tvoření díky přírodě, která se chystá pomalu uložit ke spánku. 
Listy stromů, které během roku děti spíše míjejí, je teď překvapují barvami. 
Lesní plody, jako žaludy nebo kaštany, fascinují svými krásnými oblými tva-
ry. Je na nás, ukázat jim, co s nimi lze krásného dělat. I na zahradách dozrá-
vají zajímavé plody – tykve, ořechy, šípky, mochyně, kukuřice… To vše jsou 
obyčejné věci, které se v rukou dětí promění doslova v poklady. 

Pedagogové ZŠ

 Podzimní tvoření

Základní škola Otevřeno
Měsíc říjen jsme zahájili celodenním výletem dětí prvního stupně 
do Botanicusu v Ostré. Díky krásnému počasí a bohaté nabídce řemesl-
ných dovedností, si děti výlet dosytosti užily.
Hned během prvního říjnového víkendu tatínci odjeli i s dětmi do Krko-
noš na pátý ročník akce „Víkend s tatínky”. Tentokrát se zúčastnilo 16 ta-
tínků se svými dětmi, celkem nás ovšem bylo 44. Celá akce proběhla 
na  chatě Hadovka. Sobotu zaplnil tradiční celodenní výlet tentokrát 
za krásného slunečného počasí. Vyšlápli jsme si na Dvoračky. Přestože 
jsme na krkonošských stezkách nikoho nepotkali, na Dvoračkách byly 
úplné tisícihlavé davy, takže jsme pak rádi zase sestupovali na základnu. 
Také nedělní vycházka na  Rezek se zbytkem otrlých se moc povedla. 
Všechno bylo jako vždy doplněno hrami, tentokrát slavily úspěch hra 
Taška, která byla plná veselého oblečení, které jsme si v  tanečních 
rytmech museli oblékat, a hra Na mrkacího vraha, kterým byl jeden z ta-
tínků a nikomu se nepodařilo ho během celého víkendu odhalit.
Vzhledem ke  konci volebního období školské rady proběhly na  pře-
lomu září a října volby a následně také první zasedání s volbou před-
sedy. Školská rada je orgán sdružující zakladatele, pedagogy a rodiče. 
Za každou skupinu jsou v naší škole v tomto orgánu voleni tři zástupci. 
Zasedání jsou otevřená i pro další zájemce. Těší nás aktivní zájem rodi-
čů a jejich podpora, kterou vůči škole projevují. Další setkání proběhne 
přes google meet začátkem listopadu.
V letošním roce jsou některé předměty integrovány do projektové vý-
uky. Projekt Science (přírodní vědy) s dětmi z druhého stupně otevřel 
velké téma Černobyl. První den věnovaný tomuto tématu děti zhlédly 
hned dva dokumentární filmy vyobrazující velkou jadernou katastrofu 
z  roku 1986. Děti následně vytvořily opravdu rozsáhlou myšlenkovou 
mapu, která byla podkladem pro další skupinovou práci. Každý se zapo-
jil do činnosti - někdo vytvářel prezentaci, někdo plakát a další vymýšlel 
aktivitu či hru, která by jejich téma přiblížila ostatním dětem ve škole. 
Další den věnovaný stejnému projektovému tématu jsme společně 
se soudruhy (tak jsme si během projektu říkali) pochopili princip ja-
derné štěpné reakce, postavili reaktor RBMK a simulovaně ho vyhodili 
do vzduchu.
Pod vlivem celostátních protikoronavirových opatření celá škola bě-
hem pár dní přešla do distanční výuky. Byli jsme připraveni. Vznikl nový 
rozvrh, ve kterém se pamatuje nejen na pravidelné setkávání nad vý-
ukou, ale také na podporu v  rámci celých trojročí a vyhrazený máme 
čas také pro večerní setkávání učitelů s rodiči, kteří jsou domácí výukou 
zaměstnáni společně s námi.
Před uzavřením škol jsme doslova na poslední chvíli stihli realizovat ješ-
tě dvě události. Jednak podzimní výměnu oblečení. Poté, co si příchozí 
vybrali své nové kousky do svých šatníků, provádělo se velké třídění. 
Některé oblečení putovalo do  sběrných kontejnerů, jiné přímo lidem 
bez domova do  Arcidiecézní charity v  Praze. Nepoužitelné oblečení 
jsme rozstříhali na  hadry, které nám jsou v  průběhu celého školního 
roku k užitku například při kreativních dovednostech.
Stihnout se podařilo také dvoudenní výjezd druhostupňových dětí 
na Jabkenicko. Bylo to nabité, akční, rekrea(k)ční a samozřejmě plné in-
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spirace, kterou jsme si rozdávali navzájem. Dva dny společného tráve-
ní v přírodě jsme zahájili výrobou měřidla k zjištění výšky stromů a dle 
přepočtové tabulky jsme se naučili spočítat objem dřeva, který takový 
strom může poskytnout. Našli jsme památné stromy v Jabkenicích a blíz-
kém okolí a zastavili se u „stromu republiky”, nově vysazené lípy. Po obě-
dě jsme vyrazili na obchůzku budoucí naučné stezky, popovídali jsme si 
o díle Bedřicha Smetany u jeho pomníku, našli jsme lesní pramen, trochu 
smutnou studánku, které chybí stříška, zasloužila by si vyčistit a stříšku 
znovu postavit. Zatím jsme o tom jen mluvili a snažili jsme se najít moti-
vaci, abychom třeba na jaře studánce udělali veselejší vzhled.
Odpoledne jsme strávili s pruty v rukách a o rybách a rybníkářství jsme 
se nejen toho spoustu dozvěděli, ale někteří z nás byli i úspěšní v lovu. 
Po buřtech jsme se odebrali do tepla místní bývalé školky a zhlédli film 
z prostředí Marsu. V úterý jsme se vydali opět do místních lesů, tento-
krát k Smetanově dubu poblíž vyschlého pramene Boží voda nedaleko 
Loučeně. Lesem jsme se vraceli okrajem přírodně velmi cenných mok-
řadů, které jsou zapsány jako „Evropsky významné lokality” a  jsou tak 
smluvně chráněny před nekoordinovaným zásahem člověka. Poté, co 
si děti uvařily oběd, jsme se rozdělili na ty, kteří budou mapovat historii 
a život Bedřicha Smetany a na skupinu, která navštívila rodinnou farmu 
s koňmi a králíky. Ti, kteří šli do hospodářství, tak nakrmili králíky, vyky-
dali koně a zhlédli krátkou ukázku práce s koněm ve volnosti.
Do téhle báječné vícedenní akce se zapojili nejen děti, rodiče a pedago-
gové, ale také přátelé rybáři a spřátelená skupina PUČ z Milovic. Odvezli 
jsme si nové zkušenosti, náměty i témata pro další práci a doufáme, že 
brzy zase vyrazíme!

Kolektiv

 Společný oběd v Botanicusu - palačinka, to je jistota.

 Víkend s tatínky - celá parta

 Víkend s tatínky - horský výstup

 Víkend s tatínky - pečlivě poslouchejte, zadáváme instrukce...

Mateřská škola města

Poděkování
Chtěli bychom touto cestou poděkovat naší paní ředitelce Janě Pucand-
lové. V této těžké době se, bohužel, ani naší školce Pampelišce nevyhla 
coronavirová nákaza a ochromila v uplynulých dnech provoz MŠ. Chtěli 
bychom moc poděkovat p.  ředitelce za to, jak nám všem v této době 
pomáhala. Jak bravurně řešila danou situaci, ve  svém vlastním volnu 
osobně obvolala všechny rodiče a všem jednotlivě vysvětlila, čím pro-
cházíme a jaké budou další kroky v povinné karanténě. Komunikovala 
s hygienickou stanicí a sháněla pro nás možná řešení.
Věřte, že v  takové situaci vás ochromí strach nejenom o  sebe, ale 
i o své blízké a nevíte co bude dál. Vědět, že je tu někdo, kdo se snaží 
pomocí a ulehčit i tak složitou situaci, je velice důležité.
Paní ředitelko, moc si vážíme toho, co pro nás děláte, za všechno dě-
kujeme a věříme, že se brzy v Pampelišce všichni sejdeme v plné síle.

Kolektiv MŠ Pampeliška

Začátek podzimu v mš města Benátky nad Jizerou
Podzimní období nám začalo opravdu skvěle, ale netrvalo příliš dlouho. Stihli 
jsme si s dětmi ukázat, ochutnat  a  roztřídit druhy ovoce, zeleniny a nakoukat 
podzimní plody. Povědět si, jak se nám mění příroda na podzimní a potvrdit si 
pravdivost podzimních znaků vycházkami na zahradu a blízkého okolí.
Koho by napadlo, že naše podzimní radovánky skončí tak brzičko, z důvodu 
druhé vlny pandemie, přestože se nás, mateřské školy,  „PRÝ“ veškerá opatření 
netýkají, ale opak je pravdou!!! S radostným nasazením jsme si užívali každo-
denního života ve školce, ale jen do té doby než ten otravný bacil nastoupil 
na nás učitelky, provozní a v nejsmutnějším případě i na naše dětičky. Situace 
byla tak tíživá a náročná, že bylo zapotřebí omezit chod mateřské školy.
Poslední týden v říjnu, o prodloužených podzimních prázdninách, byla 
provedena dekontaminace všech pracovišť včetně kuchyní, která by 
měla ochránit  dětičky i nás, snad už napořád!!!  Velké PODĚKOVÁNí pa-
tří zřizovateli za starostlivost a péči a také vám, rodičům, za trpělivost, 
pochopení a snahu nám pomoci.
Co závěrem - „MY“, učitelky, vám posíláme plno energie a optimismus, 
ať naše víra nás brzičko vrátí do našeho všedního školkového života.

Vaše učitelky  
Hrátky v mateřské škole města

 Hrátky s geometrickými tvary
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 Hry s padákem

 Skupinové konstruktivní hry

  

 Hrátky s přírodninami

 Tvoření papírových jablíček

 Foto s dýněmi

 Hry s PET víčky

Městské centrum komplexní péče
měCKP zažilo nejtěžší chvíle v historii své existence

Neviditelné a zákeřné nebezpečí ve formě 
nákazy covid-19 bylo v našem zařízení zjiš-
těno díky hospitalizované klientce. Oka-
mžitě po oznámení této skutečnosti z ne-
mocnice (18/09), jsme kontaktovali KHS 
Mladá Boleslav a  informovali zřizovatele. 
Současně jsme přijali veškerá opatření tý-
kající se OOP. Je nutno dodat, že týden 
před zjištěním nákazy, byli testováni všich-
ni zaměstnanci i klienti, kteří měli teplotu 
(cca 4 v té době), a to formou „Rapid testu“. 
Klientka, která byla hospitalizována, byla 
testována dvakrát, naposledy před hospi-
talizací, pokaždé negativní. O počtu pozi-
tivních klientů a zaměstnanců jsme se do-
věděli díky 1.  testování, které se 
uskutečnilo dne 24. 09. 2020. (Dle výsled-

ků testů bylo zjištěno 15 klientů pozitivních a 13 zaměstnanců pozitivních). 
Byli jsme v šoku, většina byla bezpříznaková. Vzhledem k nutnosti vytvořit 
covid-zóny a oddělit tak od sebe pozitivní a negativní klienty, jsme byli nuce-
ni do pozdních večerních hodin, za počtu stávajícího personálu (všichni za-
městnanci, kteří byli v ten den v práci a byli pozitivní museli okamžitě opustit 
pracoviště a jít domů), přestěhovat klienty na patra tak, aby byli zcela oddě-
leni. Někteří z klientů nedokázali situaci vůbec pochopit, jako bezpříznakoví 
ani nemohli uvěřit tomu, že byli vyhodnoceni jako pozitivní. S okamžitou 
platností se děvčata převlékla do overalů, (plášťů), respirátorů a roušek, dvo-
jitých rukavic a v rámci služby vytvářela tým, který se v průběhu služby nepo-
tkával. Služba probíhala za přísných hygienických podmínek (tým navštěvu-
je pouze pozitivní nebo negativní klienty v  průběhu dne, má vyčleněné 
místnosti, kam vstupuje pouze 1 na stravu a pokud je bez roušky, děvčata si 
vyměňují respirátory po 4 hodinách, nesmějí se pohybovat jinde, než v práci 
nebo doma). Pro případ, že by zaměstnanci chtěli chránit své blízké 
a po dobu karantény se nestýkat, nabídlo město Benátky nad Jizerou mož-
nost využít Sport Penzion Benátky nad Jizerou. O celkovém vývoji situace byl 
průběžně informován nejen zřizovatel město Benátky, ale též Středočeský 
kraj. Byli jsme v každodenním kontaktu se smluvním lékařem MUDr. Kmen-
tovou, kterou jsme několikrát denně informovali o  stavu našich klientů 
a v případě akutního zhoršení stavu klienta, byla domluvena osobní návště-
va lékaře bez ohledu na čas. Rodiny klientů měly možnost denně využít ne-
přetržité linky, případně řešit zdravotní stav svého blízkého se smluvním lé-



14 15 10. listopadu 2020

ZPRAVODAJSTVÍ
Fotografie na této dvoustraně: Archiv M

ateřské školy m
ěsta Benátky nad Jizerou, Archiv M

ěCKP

kařem. Těžko si lze „zvenku“ představit vše, co zde děvčata, která zůstala 
ve službě, musela zvládnout. V personálním oslabení, ač s maximální ochra-
nou OOP, stále vystavena riziku nakažení (vidíme to dnes a denně ve zdravot-
nických zařízeních, že i když se zdravotnický personál chrání, přesto nemusí 
nákaze uniknout). Vyčerpání a směny, který musel stávající tým zvládnout 
v prvních dnech v obrovském oslabení si ten, který to na vlastní kůži nezažil, 
těžko dokáže představit. Buďte právem hrdi na všechny, kteří o klienty 
v měCKP pečují, nikdy nedělali rozdíl mezi klientem, který byl pozitivní, 
či negativní a šli tam, kde bylo zrovna potřeba. Obětovali své zdraví pro 
ty, kteří nám byli svěřeni, a to na úkor své rodiny, svého volného času, s maxi-
málním vypětím a úsilím. Uvědomme si, že museli dát o mnoho víc ze sebe.

  Zleva horní řada: Soňa Dítětová – ANTONIA senior services s. r. o., 
Walterová Zdena, Březinová Jana, Kateřina Porubská – ANTONIA senior 
services s. r. o.  Nešlehová Magdalena, Wendlová Iveta, Lacková Jana. 
Zleva dolní řada: Megličová Monika, Bažová Adéla

Personálně oslabený tým nebyl jen v pobytových službách, ale i v te-
rénní pečovatelské službě a domácí péči, které již v té době využívaly 
detašované pracoviště v místě kamerového systému na Pražské ulici.
Druhé testování proběhlo dne 1. 10. 2020 z  jeho výsledků vyšlo dalších 
9 klientů a 5 zaměstnanců pozitivních. Inkubační doba u všech, kteří byli 
v prvním kole negativní se projevila až druhém kole. MěCKP postihla další 
rána v podobě obrovského oslabení personálu, stav se stal zoufalým a kri-
tickým zároveň. A dále je potřeba si uvědomit, že klienti, kteří byli v prvním 
kole negativní, byli umístěni v negativní zóně a personál k nim přistupoval 
jako k negativním, v mezičase se stali pozitivními, mnohdy opět bez pří-
znaků. Jak toto odlišit? Jak tomu zabránit? Následuje další sestěhovávání 
klientů do připravených covid zón. Asi si těžko někdo dovede představit, 
co jsme zde zažívali a čím jsme si procházeli. Personál dostal ránu, v tak 
obrovském oslabení nemohl nastalou situaci zvládnout. Část týmu terénní 
pečovatelské služby naskočil do pobytových služeb. Doslova v minutě dva-
nácté nás zachránila pomoc skvělých pečovatelek z pečovatelské služby 
ANTONIA senior services s. r. o., které přispěchaly a 2. 10. 2020 podaly po-
mocnou ruku. ANTONIA senior services s. r. o. z Čakoviček reagovala na vý-
zvu Středočeského kraje a  přihlásila se na  pomoc poskytovatelům, kteří 
se octli v personální krizi z důvodu pandemie covid-19. Děvčata neúnav-
ně pracovala ve dvanáctihodinových směnách, a tak se do našeho týmu 
za 14 dní začlenila a pomohla, že nebylo za pár dní znát, že nejsou naše. Při 
loučení jsme byly všechny dojaté a nevěděly jsme, jak poděkovat za lidský 
a solidární přístup, kterého se nám z jejich strany dostalo a pomohli nám 
překonat nejtěžší chvíle v historii našeho zařízení.

 Poděkování za pomoc pečovatelkám z ANTONIA senior services s. r. o.

V průběhu času někteří klienti, bohužel, odešli…, uvědomme si, jak těž-
ké a psychicky vyčerpávající je být přítomen u odchodu každého z nich, 
v tak krátkém čase zpracovat zážitek pro pečující personál tak, aby mohl 
dál fungovat, starat se o ty, kteří jsou stále na naší pomoci závislí, nepře-
stávat, vydržet. Pod obrovským tlakem, s otevřenou náručí a úsměvem 
na rtech pro klienty, kolegyně, rodiny…
Povolání jsme si vybrali a  jsme lidmi na svém místě. Situace prověřila 
sílu a hodnotu kolektivu, čelit něčemu, co je zrádné a nevyzpytatelné, 
je velmi těžké, a právě proto se nevzdáváme a vydržíme, protože klienti 
si to zaslouží, jsou součástí naší velké rodiny a vždy byli. Ač v některých 
případech, kdy musíme suplovat zdravotnické zařízení, je nám mnohdy 
naloženo víc, než můžeme zvládnout.

  Tým obětavých pracovnic MěCKP v pracovním coronavirovém oděvu 
-overaly, (pláště), respirátory a roušky, dvojité rukavice, ve kterém musí 
být 12 hodin

S odstupem času si uvědomujeme, jak těžké chvíle musí prožívat zaměst-
nanci i klienti v jiných pobytových zařízeních, kterým se podobná situace 
též nevyhnula. Chtěla bych touto cestou velmi poděkovat, smeknout a po-
klonit se před všemi děvčaty, které v těch nejhorších chvílích, kdy byl per-
sonál oslaben, držely pospolu, držely klienty a zvládly společnými silami 
doslova vyvést zařízení z té největší krize v jeho historii. Obrovskou zásluhu 
na  skvělém zvládnutí celé situace má bezpochyby naše vrchní sestřička 
Jana Březinová, která se stávajícím týmem dokázala nemožné!

 Zdravotníci testují zaměstnance ve společenském sále

Nevím, zdali existuje něco více lidského, vyjadřujícího solidaritu, pochopení 
a tolik potřebnou zpětnou vazbu, právě v těchto těžkých časech, než když 
přijde jménem celé rodiny syn poděkovat za péči, starost a lásku všem, kteří 
se starali o právě zesnulou maminku.  Děkujeme, moc to pro nás znamená.
Přesto, že se situace stabilizovala, nadále dodržujeme veškerá opatření 
v souvislosti s používáním ochranných pomůcek. V návaznosti na vlád-
ní opatření nejsou stále možné návštěvy rodinných příslušníků v  po-
bytových zařízeních. Snažíme se zprostředkovat kontakt telefonicky, 
nebo pomocí tabletů. Na  základě doporučení smluvního lékaře jsme 
přistoupili k omezeným aktivitám v rámci malé skupinky (1 pracovník 
a 2 klienti, kteří se v rámci skupinky nemění). Klienti mají možnost na-
vštívit prostor za společenským sálem. S klienty chodíme na procházku 
po blízkém okolí (1 pracovník, 1 klient). Používání OOP a doporučené 
odstupy jsou v závislosti na danou situaci samozřejmostí.
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Děkujeme všem, kteří nás v těžkých chvílích podpořili, podporují, myslí 
na nás. Naše osobní poděkování patří panu starostovi Karlu Bendlovi 
a paní zastupitelce Emilii Kalové, kteří s námi byli v pravidelném kontak-
tu, nabízeli pomoc a projevovali zájem o aktuální dění.
Přejeme všem našim spoluobčanům stálé zdraví.

Bc. Monika Megličová, Dis., pověřena řízením

 Vojenská sanitka přijela na testování klientů a zaměstnanců dne 24. 9. 2020

Městská knihovna

Z DŮVODU VLÁDNÍHO NAŘÍZENÍ 
MĚSTSKÁ KNIHOVNA A INFOCENTRUM 

OD 22. 10. 2020 DO ODVOLÁNÍ PRO VEŘEJNOST UZAVŘENY
Všechny výpůjčky budou čtenářům prodlouženy, včetně rezervova-

ných knih. Aktuální info na webových stránkách 
benatky.cz/knihovna, is.benatky.cz, tel. 326 362 125, 

mestska@benatky.cz, infocentrum@benatky.cz

mINISoUtĚž – oddělení pro děti a mládež
Šestým a také posledním úkolem naší minisoutěže je vědomostní kvíz. 
Všechny odpovědi na  otázky mají přiřazené modré písmenko. Pokud 
zvládnete na  všechny otázky správně odpovědět, z  modrých písmen 
získáte tajenku, jejíž znění jistě vystihuje všechny naše luštitele.
Vaši vyluštěnou tajenku přineste do knihovny (oddělení pro děti a mlá-
dež - 1. patro) nebo zašlete e-mailem na adresu mestska@benatky.cz 
do 21. prosince.
Ze správných odpovědí 22. prosince vylosujeme vítěze, který bude vy-
hlášen na našich facebookových a internetových stránkách.
1) David Walliams napsal:
 č Babička drsňačka
 m Rudá jako rubín
 R Deník malého poseroutky
2) Autorem knihy Zlobivé pohádky je:
 e Francesca Simon 
 t Zuzana Pospíšilová 
 Á Ladislava Horová 
3) Spisovatelka Božena Němcová se narodila v roce:
 e 1820
 m 1920
 S 1835
4) Kolik dílů má knižní série Stříbrná kniha snů od autorky Kerstin Gier?
 o 6
 N 3
 a 4
5) Čtvrtý díl knižní série Selekce autorky Kiery Cass má název:
 í Dcera
 m Elita
 K Koruna

6) Jan Lebeda je autorem knih o:
 N Medovníčkovi
 e Arabele
 l Včelích medvídcích
7) Hlavní postavou knihy Dárce z pera autorky Lois Lowry je:
 l Jake
 Á Jonas
 B George
8) Nejznámnější český pohádkový kocour Mikeš žil v:
 e Jičíně
 R Kolíně
 S Hrusicích
9) Kniha Lichožrouti od autora Pavla Šruta je příběhem o ztracených:
 m Knihách
 B Ponožkách
 o Snech
10) Eduard Bass napsal knihu o fotbale, jejíž název je:
 C Fotbalový sen
 K Záhada usínajících rozhodčích
 a Klapzubova jedenáctka
11)  Jaké číslo získáte, sečtete-li patra z názvů všech vyšlých 7 dílů knižní 

série Ztřeštěný dům na stromě?
 e 384
 S 354
 V 364
12)  Co zdědí po  své babičce hlavní hrdinka knižní série Čarodol Táňa 

po své babičce?
 N Zlatý náhrdelník s přívěskem draka
 í Stříbrný náramek ve tvaru ještěrky
 o Prsten s rudým kamenem

Knižní novinky
Vážení čtenáři,
tento podzimní čas je přímo stvořený pro četbu. Při čtení si můžeme 
odpočinout, odreagovat se, pobavit se, ale také se dozvědět něco 
nového. Zvláště v současné tíživé době nám všem jistě přijde vhod 
několik tipů z nabídky nových titulů z fondu MěK Benátky nad Jize-
rou. Jedním z nich je zcela určitě román „Maják na útesech“ od ně-
mecké autorky Marie Lamballe (vl. jménem Anne Jacobs). Tato spi-
sovatelka se narodila v Dolním Sasku, je vystudovaná středoškolská 
učitelka hudby a němčiny, pracuje v knihkupectví. Žije u Frankfurtu 
nad Mohanem a  velmi ráda píše o  Francii, zvláště pak o  malebné 
Bretani. To je znát v jejích románech „Hortenziová zahrada“ a „Hlu-
boká modř moře“. Také děj knihy „Maják na  útesech“ se odehrává 
ve  Francii. Hlavní postava Susanne studuje v  Paříži, připravuje se 
na závěrečné zkoušky. Daří se jí velmi dobře, pochází ze zámožné 
rodiny a rozhodně netrpí nedostatkem. Je zamilovaná a se svým pří-
telem si užívá Paříž i časté výlety na venkov. To vše se zcela změní 
ve  chvíli, kdy dojde k  autonehodě. Susanne ztrácí paměť a  netuší 
kdo je ani kde je. V kapse kabátu nalezne dopis adresovaný nějaké 
Anne-Marii Dupinové s pozváním do Bretaně. Susanne se v domně-
ní, že to ona přece musí být Anne-Marie, vydá do zapadlé rybářské 
vesnice… 
Do našeho knihovního fondu byly zapsány i další nové knihy – „Tajnos-
ti sborovny“ (Naďa Horáková), „Řecká ruleta“ (Pavla Smetanová), „Oko 
za  oko, manžel za  manžela“ (Alena Jakoubková), „Děvčátko“ (Martin 
Goffa), „Spravedlnost“ (Lee Child), „Liška“ (Frederick Forsyth), „Paranoia“ 
(Lisa Jackson) atd.
Přejeme všem v těchto nelehkých časech hodně zdraví, energie, trpěli-
vosti a optimismu.

MěK

Divadelní spolek Bazilišek
Vážení a milí čtenáři benáteckého zpravodaje,
bohužel, se nám situace ohledně koronaviru nejen nelepší, ale poměr-
ně radikálně zhoršuje, což se samozřejmě neblaze promítá i do činnosti 
našeho souboru. Přesto se snažíme zcela neklesat na mysli, i když už se 
značnými obtížemi, ale stále se úpěnlivě upínáme alespoň k některým 
pozitivním zprávám.
Co bezpečně víme již nyní, je odsun premiéry naší nové hry „DNES 
NEVAŘíM“, ze dne 20. 11., pravděpodobně na přelom února a března 
příštího roku. Samozřejmě záleží na mnoha souvisejících okolnostech, 
jako je např. možnost scházet se ve větším počtu na zkouškách, zdraví 
zkoušejících, a  v  neposlední řadě možnost celé připravené předsta-
vení uvést. 
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Stále si však držíme naději uvést naší novou pohádku a to:

Bazilišek benátský
uvádí pohádku

„O TŘECH PRINCEZNÁCH A DRAKOVI“
v neděli 29. 11. 2020 v 15:00 hodin

ve velkém sále KVC Záložna

Samozřejmě se může stát, že dojde k přesunu i této premiéry, budeme 
vás informovat na našich stránkách, facebooku, stránkách města, kalen-
dáři města, též rozhlasem.
Také se stále nechceme vzdát parádního představení

„PŮJDEŠ MI ZA SVĚDKA?“ 
DS Samodiv z Brandýsa nad Labem, 

na které bychom vás moc rádi pozvali  
v pondělí 7. 12. 2020, 
též do KVC Záložna

I na toto představení se však vztahují výše uvedené řádky.
Situace ve společnosti je dlouhodobě nelehká, přejeme vám i nám pev-
né zdraví, neklesejme na mysli, a věřme, že nastane doba, kdy se spolu 
budeme opět setkávat, a přinášet si vzájemně radost. 

Hezké dny, Bazilišek benátský

Muzeum Benátky nad Jizerou
Sbírkový fond – IV. díl

Numismatika, též numizmatika (z  lat. nummus = peníz, mince), je 
historická věda, která se zabývá platebními prostředky, především min-
cemi a jejich formami. Bankovkami a jinými především papírovými pla-
tebními prostředky se zabývá jiná historická vědní disciplina, notafilie.
Numizmatika se zabývá nejen historií peněz, ale i společenskou funkcí 
platidel. Platební prostředky prošly podobným vývojem jako jiné míry, 
postupně získávaly konvenční charakter. Přitom jejich reálná hodnota 
ustupovala. Kovové peníze se rozšířily až na určitém stupni civilizačního 
vývoje. V  novověku byly vystřídány papírovými penězi, v  současnosti 
v platebním styku převažují bezhotovostní peníze. Z hlediska sociálně 
ekonomického vývoje numizmatika prošla obdobím předmincovním, 
mincovním a pomincovním (postmonetárním).
Před vznikem prvních mincí fungoval výměnný obchod. Dalo se také pla-
tit železnými pruty, dobytkem nebo kiráty (plátěné šátky). Prvními platidly, 
které jsou známy na českém území, jsou duhovky. Jde o keltské zlaté mince 
(statéry) a duhovky jim kdysi začali říkat lidé, kteří je občas nalézali na polích 
po prudkém dešti, který tyto mince omyl a ty se potom třpytily ve slunci. 
Lidé tyto zlaté mince spojovali s duhou a domnívali se, že padají právě z ní.
Ve sbírkách benáteckého muzea mince také máme. Jsou z různých ob-
dobí, nejstarší jsou z 12. století. Naposledy získaná mince je dar od man-
želů Horáčkových z Benátek. Jedná se o starověkou římskou minci tzv. 
„Sestercius“. Je vystavena v expozici našeho muzea. Na minci je zobra-
zen římský císař Hadrianus, který vládl v letech 117 – 138.
Ne všechny mince, které má muzeum, jsou uloženy v depozitáři. Vysta-
veny jsou brakteáty ze 13. století a pražské groše ze 14. století. V expozi-
ci třicetileté války jsou k vidění tolary, groše a krejcary. 
Brakteáty (braktea = plíšek) byly vydávány Přemyslem Otakarem I. a Pře-
myslem Otakarem II. Dělíme je na  české (asi 1225 – 1300) a  moravské 
brakteáty (asi 1250 – 1300). Nebyly rovné, ale zvlněné (proto též nazývány 
plecháče). Proto se nedaly skládat do hromádek, nápisy se rozmazávaly 
a důsledkem toho bylo jejich stažení z oběhu. Hodnota – 2 až 4 plecháče 
= kus sýra, 12 plecháčů = jehně, 120 plecháčů = pytel žita v době hladu.
Groše byly raženy v Kutné Hoře, která byla v době objevení stříbrných 
nalezišť téměř stejně velká jako Praha. Ovládly střední Evropu. Platily 
od roku 1300 do konce 16. století, ale v oběhu zůstaly ještě pár dalších 
století jako drobné. Groš se dělil na 12 haléřů neboli parvů. Hodnota 
ve 14. století – 2 haléře = jedno vejce, 1 groš = kus másla nebo sýra, 
3 groše = sekera, 22 až 55 grošů = kráva. Hodnota v 15. století – 1 groš = 
slepice, 1 groš = 18 cihel, 24 až 40 grošů = kráva, 120 grošů = kůň. Hod-
nota v 16. století – 1 groš = uzda, 3 groše = hrábě, 5 grošů = kopa vajec.
tolary - první tolary dal razit Jáchym Šlik ze stříbra v Jáchymově. Název 
„tolar“ vznikl z německého názvu Joachimsthaler, tj. „z údolí sv. Jáchy-
ma“ – lokality v Krušných horách, kde byly na počátku 16. století ote-
vřeny stříbrné doly. Z názvu „tolar“, resp. Thaller se odvozuje označení 
americké měny dolar (v originále dollar).
Krejcary - platily od vzniku Habsburské monarchie roku 1526. Byly na-
hrazeny až haléři (Heller, filér) po roce 1892 v souvislosti se zavedením 
korunové měny. Souběžně s nimi se používaly také bankocetle, první 
papírové peníze zavedené na českém území.

Denáry -  platilo se jimi asi od poloviny 10. století do 13. století. Rozdělujeme 
dva druhy: české a moravské denáry. Byly na nich křesťanské motivy nebo 
portrét panovníka. Kolem roku 1050 byla uskutečněna měnová reforma, 
nově ražené denáry mají menší rozměry a hmotnost, jakost stříbra byla ur-
čena na 0,960, často však obsah stříbra klesal na zlomek původně stanovené 
hodnoty. Hodnota – 1 denár = deset slepic nebo ječmen pro koně na 40 dní.

Marie Chupíková
  

Vedoucí Muzea Benátecka paní Marie Chupíková ukončila pracovní 
poměr (odchod do důchodu). Zpravodaj Benátecka děkuje za její 

spolupráci a přeje v nové životní etapě hodně štěstí.

Dopisy
Nová publikace mladoboleslavsko

V úterý 6. října zahájilo Infocentrum Mladá Boleslav prodej knižní novinky ze 
své produkce, publikace „Mladoboleslavsko“.  Původně plánovaný slavnostní 
křest, který měl proběhnout ve čtvrtek 8. října na tzv. staré radnici, je vzhle-
dem k současné epidemiologické situaci prozatím odložen na neurčito.

Za  texty a  fotografiemi v  knize stojí stejně jako u  předchozího titulu 
„Boleslav Mladá a krásná“ Ing. Jaroslav Kocourek, Jiří Dufek dodal texty 
a řezy automobilů, Ing. arch. Jaroslav Staněk přispěl třiceti nákresy bu-
dov. Novinkou v této knize jsou kresby zvířat od RNDr. Jana Hoška, dále 
spolupracovali Václav Šolc, autor oblíbené knižní série Mlýny, a Mgr. Jiří 
Bartoš Sturz, odpovědný za historické korektury. Protože má knížka re-
gionální obsah, spolupracovala na ní i infocentra z okolních měst.
Knihu o rozměrech 22,5 x 22,5 cm s celkem 552 stránkami můžete za-
koupit za 590 Kč včetně DPH.

Martina Růžičková, Infocentrum Mladá Boleslav
Benátecký postrach pejskařů

Začátkem října proběhla v  naší obci nedaleko Loděnice událost, kte-
rá začala jako klidná procházka starší ženy s malým pejskem v přírodě, 
a  skončila jako krvavé drama naplněné bolestí a  zoufalstvím. Během 
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procházky byl pejsek na vodítku napaden volně pobíhajícím psem bo-
jového plemene (pravděpodobně pitbullem). Majitel sice psa po chví-
li odtrhl, ale na  místě zůstal krvácející, zdevastovaný pudlík a  šokem 
ochromená a  zoufalá majitelka. Majitel útočícího psa poté ženu ještě 
zahrnul vulgárními a agresívními nadávkami.  
Díky pomoci kolemjdoucího pána se napadený pejsek týž den dostal 
na veterinární kliniku do Brandýsa nad Labem, kde byl následně vyšet-
řen a hospitalizován s vážnými zraněními. Krom potrhané kůže měl zlo-
menou část obratle, zlomené žebro, zhmožděnou míchu, zhmožděné 
plíce, nemohl stát ani chodit. Ani nyní, tři týdny po útoku, není jasné, 
zda nebude mít trvalé následky.   
Vyvstává otázka, kdo a jak v obci zajistí, aby takto agresívní pes nepřed-
stavoval dál nebezpečí pro své okolí? Stejně tak je namístě se ptát, kdo 
a jak pomůže zmíněné ženě domoci se oficiální cestou finanční náhrady 
ve výši desítek tisíc korun za veterinární služby.
Možnosti běžného občana, bohužel, nejsou velké. Jedině snad co nej-
více rozšířit tuto informaci. Právní možnosti jsou reálnější. Uvidíme, zda 
budou využity.

Petr Hrubeš  
Nadační fond šKoDa aUto pomáhá

organizacím na Mladoboleslavsku zvládnout koronavirovou epidemii.
Nadační fond ŠKODA AUTO už začátkem října spustil druhé kolo Krizo-
vého grantu, který je určen na  podporu veřejně prospěšných organi-
zací v mladoboleslavském regionu. Třináct organizací získalo příspěvek 
od Nadačního fondu už v létě, mezi nimi bylo například i Denní centrum 
pro seniory JIZERA nebo spolek Kořeny života.
Následující článek mj. popisuje, jak se oba zmíněné spolky s jarní epide-
mií vyrovnaly a na co využily příspěvek Nadačního fondu. Věříme, že bu-
dou inspirovat ostatní organizace v regionu k odeslání přihlášky o grant. 
Jarní i podzimní epidemie koronaviru významnou měrou zasáhla do fun-
gování veřejně prospěšných organizací, které stojí v první linii a pomáhají 
potřebným. V  mladoboleslavském regionu se opatření výrazně dotkla 
i provozu Denního centra pro seniory JIZERA, z. s., jehož klienti patří mezi 
nejohroženější skupiny. Společně se spolkem Kořeny života a řadou dal-
ších organizací se proto provozovatelé Centra zapojili do letní grantové 
výzvy Nadačního fondu ŠKODA AUTO. Ten podpořil v prvním kole svého 
Krizového fondu, určeného právě těm, kteří ani během nouzového sta-
vu nepřestali pomáhat, celkem třináct organizací v mladoboleslavském 
regionu částkou dosahující téměř 600 000 korun. Nadační fond ŠKODA 
AUTO je připraven podporovat lokální dobročinné instituce i dále, druhé 
kolo Krizového fondu bylo spuštěno začátkem října. 

V podzimní grantové výzvě uvolní Nadační fond šKoDa aUto 
 až 900 000 korun.

Ve druhém, právě probíhajícím, kole Krizového fondu počítá Nadační fond 
ŠKODA AUTO s rozdělením částky přesahující 900 000 korun. O finanční 
příspěvek se mohou přihlásit organizace působící v  mladoboleslavském 
regionu v oblasti zdravotní a sociální péče, vzdělávání nebo ekologie a také 
humanitární a charitativní organizace, a to až do konce listopadu.
Peníze by měly být organizacemi použity zejména na zavádění nových 
přístupů, technologií nebo pro přizpůsobení jejich činnosti změněným 
podmínkám, a  to nejpozději do  30. dubna 2021. Minimální výše na-
dačního příspěvku činí 25 000 Kč, maximální výše 50 000 Kč. V případě 
mimořádně přínosného projektu je možná i  podpora přesahující sta-
novený limit.
„Krizový fond není jedinou formou podpory veřejně prospěšných orga-
nizací v mladoboleslavském regionu, kterou u nás v Nadačním fondu 
do konce letošního roku chystáme. V nejbližší době připravujeme pro-
gram propagující zdravý životní styl, v jehož rámci by o podpoře pro-
jektů mohli rozhodovat sami obyvatelé regionu, a dále chystáme grant 
na podporu občanské společnosti, jehož smyslem je oživení komunit-
ního života,“ dodává Ladislav Kučera. 

Michaela Celárková, PR manager JAD Productions s. r. o., 
michaela.celarkova@jadpro.cz

Oslavila 100 let
Dne 16. 10. 2020 se dožila kbelská rodačka 

M a r i e   B a š u s o v á, rozená Adamová, 
bývalá hostinská místní restaurace, úctyhodných 100 let.

Oslavila je v dobré náladě, doma se svojí rodinou.

V z p o m í n k a
Dne 8. 11. 2020 uplynul 1 rok, co nás navždy opustil 

milovaný manžel, tatínek, dědeček a pradědeček pan 
K a r e l   M a c h á č e k

Stále vzpomínají manželka a dcery s rodinami

Vzpomínka
Dne 11. listopadu 2020 uplyne již pět let ode dne, kdy nás navždy 

opustil milovaný manžel a tatínek pan
F r a n t i š e k   K r o u p a

Kdo jste ho znali a měli rádi, věnujte mu spolu s námi tichou vzpomín-
ku. Nikdy nezapomenou manželka, dcery s rodinami a ostatní příbuzní.

V z p o m í n k a
Dne 23. 11. 2020 uplyne 1 rok,

co nás navždy opustil pan 
V á c l a v  K u n e š

Kdo jste ho znali, vzpomeňte s námi.

Poděkování
 Děkujeme  pracovnicím Městského centra komplexní péče v Benát-
kách nad Jizerou za  skvělou péči o  naši maminku Annu Mouchovou, 
za  jejich profesionální a  současně lidský přístup i  v  těchto obtížných 
podmínkách. Děkujeme. Za rodinu J. Strážnická
 Chceme z celého srdce poděkovat naší švagrové, paní Janě Fulínové, 
za vzornou a obětavou péči o našeho bratra pana Miloše Fulína.

Sourozenci Jiří, Věra a Hana s rodinami
 Chtěli bychom touto cestou vyjádřit velké uznání a poděkování všem 
sestřičkám MěCKP za vysoce profesionální, ale hlavně lidsky hřejivý pří-
stup v  péči o  mého manžela pana Miloše Fulína v  době jeho dlouhé 
nemoci. Velký dík! Manželka Jana, rodiny Fulínova a Pavelkova

SPolečeNSKÁ NaBíDKa
 ZRUšeNo - CoVID–19: 3. 11. 2020, 

Koncert KPU Kvarteto apollon, KVC, Zá-
ložna – malý sál. Organizátor: KPU a  město 
Benátky nad Jizerou 

 ZRUšeNo - CoVID–19:  8. 11. 2020, 
Svatomartinská slavnost, dražický kostel. 
Organizátor: spolek Mondík

 ZRUšeNo - CoVID–19:  20. 11. 2020, 19:00 
hodin, premiéra „Dnes nevařím“,  KVC Záložna 

– velký sál. Organizátor:  Bazilišek benátský
 ZRUšeNo - CoVID–19: 29. 11. 2020, 

Zahájení Benáteckého adventu s  rozsví-
cením vánočního stromu, Husovo náměstí. 
Organizátor: Správa městských lesů

 ZRUšeNo - CoVID–19: 1. 12. 2020, 
mikuláš v  Sokole, sokolovna. Organizátor: 
TJ Sokol Benátky nad Jizerou

 ZRUšeNo - CoVID–19: 19. 12. 2020, 

10. ročník soutěže v akrobatickém rokenro-
lu. Asociace už hledá vhodnou jarní náhradu.

 29. 11. 2020, 15:00 hodin, pohádka 
„o třech princeznách a drakovi“, KVC Záložna 
- velký sál. Organizátor: DS Bazilišek benátský

 7. 12. 2020, 19:30 hodin, DS SamoDIV 
Brandýs nad labem „Půjdeš mi za  svěd-
ka?“, KVC Záložna - velký sál. Organizátor: DS 
Bazilišek Benátský

Řádková inzerce
•   PRONÁJEM POZEMKU v Průmyslové zóně Benátky n. Jiz. II. 100 x 40 m, 

podklad  - částečně beton, asfalt, tráva. František Vojtěchovský, Dra-
žice 99, mobil: 603 214 538. P. S. pozemek není firemní
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Kompletní služby v oblasti pohřebnictví, 
smuteční vazba a kamenické práce.

Kancelář Benátky nad Jizerou:
Pražská 68

pondělí až pátek 8 - 16 hodin
sjednání i mimo pracovní dobu

na tel: 725 460 020

nonstop služba 725 460 020
www.pubenes.cz

PuBenes.BnJ@seznam.cz
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Zručná výrobní 
operátorka se 
málokdy splete

continental.jobs.cz/brandysDĚLEJTE TO, V ČEM JSTE NEJLEPŠÍ

COAUT-C11055876 AUTO HR inz 190x134 vyrobni operatorka.indd   1 23/04/2019   15:36

Fotografie na této dvoustraně: Karel Dvořák
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Pro�ijte netradi�ní chvíle se svou rodinou, p�áteli  

nebo kolegy v párty tramvaji

Vybavení a slu�by

Bar a catering, Opékání �peká�k�, Audio a vizuální systém,

LCD obrazovka, Osv�tlení, Karaoke systém, Tématická párty 

v�zdoba, Skupinov� transfer a parkování

Tramvaj Lucifer je skv�l�m prostorem pro v�echny  
spole�enské akce a ve�írky men�ího typu.  

Zrekonstruovaná a pln� funk�ní tramvaj Tatra T3 (1985), 
zaparkovaná v poklidné vesni�ce na Mladoboleslavsku, 

 nabízí v�jime�n� prostor pro akce s netradi�ní atmosférou. 

Kapacita: 23 míst k sezení

 30 míst ke stání 
Umíst�ní: Kropá�ova Vrutice, 

12 km od Benátek n. J.

REZERVUJTE TE�!

Tramvaj Lucifer

Zajímavosti v okolí  
Uva�te si vlastní pivo v rodinném pivovaru Neumann.

+420 603 105 506 
lysa@arcadia-air.com

CK Arcadia Air, nám. B. Hrozného 5, Lysá nad Labem

Civilní bezpečnostní služba

přijme do pracovního poměru

StUDeNty - oSoBy Se ZPS - StaRoBNí DůCHoDCe
na pozici

PRACOVNÍK OSTRAHY A RECEPCE

Výhodné mzdové podmínky - pes výhodou.

Bližší informace na telefonu 
608 313 199 nebo 732 408 337

MAJDALENKA 

�����Ĝ���������� 
�Ĝ�����������������

��������������������������������
������������������������95����

Magdalena Havlasová, Kochánky 36 

Mobil 736 412 407 

majdalenka.havlasova@seznam.cz 

www.majdalenka.unas.cz 
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NOVÁ ŠKODA

OCTAVIA
125 LET

Ilustrativní  
fotografie

Kombinovaná spotřeba a emise CO2 vozu
ŠKODA OCTAVIA: 3,5 – 4,8 l/100 km, 91 – 111 g/kmjiž od

 Kč

Váš autorizovaný prodejce vozů ŠKODA:

Jezdíme spolu už 125 let.
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CHCEŠ VYRÁBĚT 

AUTA BUDOUCNOSTI? 

Máme pro tebe místo ve ŠKODA AUTO.

Náborový příspěvěk 12 000 Kč

13. plat

Ubytování od 1 800 Kč/měs 

Výhodný pronájem auta

OPERÁTOR 

VÝROBY

AUTOELEKTRIKÁŘSEŘIZOVAČ OBRÁBĚČ

nabor@skoda-auto.cz

www.skoda-kariera.cz

BEZPLATNÁ LINKA

800 111 141



24

INZERCE

24Zpravodaj Benátecka



24 25 10. listopadu 2020

SPORT

24

Fotografie na této dvoustraně: Archiv HC Benátky nad Jizerou

H o K e J
Hokejové příznivce a  fanoušky v  tomto čísle Zpravodaje asi příliš ne-
potěšíme, neboť naše pravidelné zpravodajství bude celkem stručné. 
Všichni samozřejmě dobře víme, že vláda vyhlásila do začátku listopa-
du přestávku od  veškerých sportovních a  kulturních aktivit a  po  ná-
sledném zhodnocení tohoto kroku se uvidí, co a  jak bude probíhat 
a pokračovat dále. Takže tím pádem odpadla spousta zápasů nejenom 
dospělých družstev, ale také družstev mládežnických. My vám tedy 
alespoň přinášíme přehled výsledkových tabulek a úspěšných střelců 
branek doposud odehraných zápasů.

„A“ družstvo – Chance Liga

HC RT Torax Poruba - HC Benátky 3 : 1 Hrabík

HC Benátky – HC Dukla Jihlava 4 : 1 Jiruš, Průžek, Kolmann, Hrabík

HC Benátky – HC Frýdek Místek 5 : 2 Aubrecht, Dlouhý, Wiencek, Jiruš, Pekař

LHK Jestřábi Prostějov - HC Benátky     6 : 5 pp Aubrecht, Špaček, Dlouhý, Kolmann 2

HC Benátky – SC Kolín 5 : 4 Hrabík, Vlach, Aubrecht, Hanousek, Najman

HC Benátky – Hokej Ústí nad Labem    3 : 2 pp Wiencek, Hrabík, Dlouhý

SK Trhači Kadaň - HC Benátky   4 : 3 sn Špaček, Čederle, Krejčí

HC Baník Sokolov - HC Benátky  5 : 1 Čederle

Draci PARS Šumperk - HC Benátky  2 : 3 Zachar, Štibingr, Hanousek

Vyhlášenou nucenou přestávkou byly zatím odloženy 4 zápasy – na do-
mácím ledě to je s Vrchlabím a  Přerovem, na  ledě soupeřů pak je to 
s Kladnem a Vsetínem. Mladé benátecké družstvo v každém zápase bo-
juje jako lev a my tak na závěr informací můžeme s potěšením konsta-
tovat, že před vládou vyhlášenou sportovní pauzou, se naše družstvo 
v průběžné tabulce usadilo na krásném 4. místě. Před nimi jsou pouze 
Poruba, Jihlava a  Slavia Praha. Takže do  dalších bojů přejeme v  prvé 
řadě hlavně zdraví a dále hodně elánu, bojovnosti a hokejového štěstí!

„B“ družstvo – Krajská soutěž mužů

SK Žižkov Praha - HC Benátky 1 : 8 Hošek 3, Votoupal 2, Kroupa, Švach, Haspeklo

HC Benátky – HC Nymburský Lev 7 : 2 Horáček, Hošek, Belas, Douša, Dlabola, 
Votoupal, Macura

HC Hvězda Kladno - HC Benátky 8 : 6 Douša, Karli, Hošek, Dlabola, Votoupal 2

TJ Sokol Solopysky - HC Benátky 4 : 1 Votoupal

HC Benátky – HK Příbram 99 5 : 3 Macura, Karli, Švejda, Douša, Hošek

SK VELC Žilina  - HC Benátky 3 : 4 Votoupal, Tišev, Douša, Husák

Junioři – Liga juniorů

HC Benátky – HC Krkonoše 5 : 3 Kusý, Suk, Kuna, Toman, Vorel

HC Benátky  - HC Česká Lípa 7 : 1 Hartl, Rudolf, Husák 2, Toman, Hejňák, 
Ďuráč

SK Černošice Kolín -  HC Benátky 2 : 0 -

Dorost – Liga dorostu

SC Kolín - HC Benátky 5 : 1 Musil

HC Lev Benešov - HC Benátky 1 : 2 Příhoda, Stach

Sršni Kutná Hora - HC Benátky 3 : 5 Kredba, Musil, Příhoda 2, Šícha

HC Benátky – HC Poděbrady 3 : 2 Halbich 2, Stach

HC Benátky – SC Kolín 3 : 6 Stach, Jánský, Příhoda

HC Benátky – HC Lev Benešov 1 : 3 Stach

Starší žáci – Liga starších žáků sk. B

HC Benátky – HC Letci Letňany 8 : 2 Daněk, Douša 3, Salač 3, Dvorský M.

HC Benátky - HC Buldoci Neratovice 10 : 0 Goc 2, Salač 3, Douša, Vojtěch, Daněk, 
Dvorský M. 2

BK Mladá Boleslav - HC Benátky 9 : 1 Dostál

HC Benátky – HC Smíchov 1913 7 : 6 Salač, Vojtěch, Daněk 2, Douša, Dostál, 
Dvorský M.

Mladší žáci – Liga mladších žáků sk. D

HC Benátky – HC Letci Letňany 6 : 3 Štěpánek, Příhoda, Francán 3, Hanke

HC Nymburský Lev - HC Benátky 3 : 9 Francán 2, Datel, Dvorský 2, Štěpánek, 
Blecha 2, Ševčenko

HC Benátky - HC Buldoci Neratovice 9 : 3 Štěpánek 2, Francán, Pokorný, Blecha, 
Lysák, Bydžovský 2, Ševčenko

BK Mladá Boleslav - HC Benátky 3 : 3 Datel, Francán, Vaňousek

HC Benátky – HC Smíchov 1913   14 : 3 Bydžovský 2, Štěpánek 6, Blecha 2, Hejňák, 
Ševčenko, Mazancová, Vařeka

HK Lev Slaný - HC Benátky 9 : 5 Příhoda, Blecha 2, Konopka, Bydžovský

Mladší žáci „B“– Liga mladších žáků

Tatran Sedlčany - HC Benátky 8 : 9 Datel 2, Lysák, Junek, Březina, Weiss 2, Kupec, 
Vařeka

HC Benátky – HK Čáslav  11 : 3 Pavlík, Datel 3, Weiss, Lysák, Ladra 3, 
Silaštík, Vařeka

HC Merkur Říčany - HC Benátky  24 : 3 Bartoň, Datel, Lysák

HC Benátky – HK Lev Slaný  15 : 5 Březina 2, Weiss, Vařeka 4, Chvojka 2, Baja 2, 
Datel 3, Čelada

5. třídy – Soutěž Středočeského kraje
Od začátku své soutěže stihlo benátecké družstvo 5. tříd sehrát celkem 
čtyři zápasy. Jejich soupeři byla družstva z Kutné Hory, Benešova, Mladé 
Boleslavi a Velkých Popovic. 
Ti nejmladší hokejisté z přípravek se, podobně jako v uplynulé sezoně, 
zúčastňují turnajů v minihokeji, které se dle rozlosování ČSLH pořádají 
v různých městech Středočeského kraje. Za tu krátkou dobu od začátku 
letošní sezony, která pro ně začínala až na konci září, se už ale přesto 
stihli některých turnajů zúčastnit a  pod vedením svých trenérů si vy-
zkoušet, co všechno se už naučili a předvést to nejenom svým soupe-
řům, ale i svým rodičům a známým. Všem hokejistům (a nejenom těm) 
přejeme hlavně pevné zdraví, hodně trpělivosti a co nejrychlejší návrat 
na ledovou plochu.  

H. Sloupová

  Snímek z turnaje ročníku 2011 – 4. třídy, sehrávaného v Benátkách nad 
Jizerou

K o P a N Á
Výsledky benáteckého „a“ týmu

7. kolo SK Polaban Nymburk – SK Benátky nad Jizerou 1:4 (1:1)
B r a n k y : 17. Nepovím (pen.) – 21. a 50. Zoubek, 55. Slicho, 72. Boček.
Sestava: Straka – Zabilanský, Holeček, Borovička, Sudek (46. J. Šimek) – 
Zoubek (78. Košek), Boček (83. Štefan), Slicho, Mansfeld, Macek – Jimmy 
(78. Komma).
S přáním konečně přivézt tři body z venkovního hřiště odjížděli bená-
tečtí fotbalisté k derby utkání do Nymburka. Domácí se nachází pouze 
o skóre nad chvostem divizní tabulky, ale že dokážou tu a tam překva-
pit, o  tom se v  Nymburce přesvědčil kupříkladu velice silný Náchod. 
Také toto derby se nevyvíjelo pro favorita zrovna nejlépe. Benátky do-
konce v Nymburce prohrávaly po  faulu Borovičky a následné promě-
něné Nepovímově penaltě. Brzy ale ztrátu smazal pěknou střelou Zou-
bek. I když byli hosté v první půli lepším týmem, šance domácího Kotka 
volala po gólu. Druhá půle patřila benáteckým hráčům, kteří přidali tři 
branky a spoustu dalších příležitostí nevyužili. Truksovi svěřenci tak po-
vinnost splnili a po výhře 4:1 vezou domů tři důležité body. „Ve druhé 
půli jsme byli lepším týmem, dali jsme tři branky a po zásluze vyhráli,“ 
řekl po zápase hostující trenér Radim Truksa. Jeho slova potvrdil také 
domácí lodivod Lukáš Vlk. „Hrajeme ve spodku tabulky a ve druhém po-
ločase byly Benátky nad naše síly,“ přiznal sympaticky.

8. kolo SK Sparta Kolín – SK Benátky nad Jizerou 3:0 (2:0)
Branky: 4. Bareš, 45+1. Vondráček (pen.), 79. Sodoma.
Sestava: Straka – Zabilanský, Holeček, Borovička, J. Šimek (58. Komma) – 
Zoubek, Mansfeld, Slicho, Boček (72. Košek), Macek – Jimmy.



SPORT

26Zpravodaj Benátecka

S cílem potrápit první tým divizní tabulky a přivézt odtud nějaké body 
vyrazili benátečtí fotbalisté do zatím neporaženého Kolína. To první se 
povedlo, k  bodům však cosi ještě chybělo. Úvod zápasu patřil domá-
cím, Soběslav svou velkou šanci nevyužil, poté už byl ale Bareš úspěšný. 
Postupem času se dostávali do hry také hosté a několikrát zle zatopili 
kolínské obraně v čele s brankářem Kubátem. Ten ale chytal velmi spo-
lehlivě. Jaká škoda pro hosty, že po sympatickém výkonu v první půli 
přišla závěrečná minuta a odpískaný pokutový kop po faulu na Soběsla-
va. Ten s  přehledem proměnil Jiří Vondráček. „Troufnu si říci, že mezi 
desátou a čtyřicátou minutou jsme byli lepším týmem. Měli jsme spous-
tu brejkových situací, které jsme ale špatně řešili,“ smutnil hostující tre-
nér Radim Truksa. Ve druhé půli si domácí zkušeně hlídali svůj náskok, 
který navíc jedenáct minut před koncem zvýraznili Sodomou. Hosté se 
na větší odpor nezmohli  a u vedoucího týmu tak vyšli bodově i bran-
kově naprázdno. „Benátky potvrdily to, co jsem předvídal. Byl to nejkva-
litnější soupeř, který tu hrál, zlobily nás,“ vysekl poklonu benáteckému 
týmu někdejší výborný ligový hráč a nynější kolínský trenér Petr Pavlík. 
Kvůli koronavirové epidemie byla podzimní část amatérských fot-
balových soutěží předčasně ukončena.

Výsledky benáteckého „B“ týmu
7. kolo SK Benátky nad Jizerou „B“ – SK Jizeran Doubrava 1:1 (1.0)
Branky: 15. Haba – 59. Vodák.
8. kolo SK Benátky nad Jizerou „B“ – SK Dolní Bousov „B“ 4:1 (2:0)
Branky: 18. a 23. Plichta, 64. Vydra, 88. Haba – 50. Plichta (vlastní).

ocenění si vážím a vedení klubu za něj děkuji,  
říká michal Horák

Sedm let byl oporou benáteckého fotbalového klubu. Třiatřicetiletý 
obránce Michal Horák sehrál ve zdejším dresu 183 mistrovských zápa-
sů a vstřelil 2 branky. Byl také u postupů z krajského přeboru do divize 
a následně také u historického milníku, jímž byl postup do třetí ligy. Při 
oslavách 100 let benáteckého fotbalu se zařadil již k dříve oceněným 
hráčům a  funkcionářům, jimž vedení benáteckého klubu poděkovalo 
za výbornou reprezentaci zdejšího města.

  Předseda klubu Marek Mařík (vlevo) a sportovní manažer Petr Spousta 
(vpravo) předávají ocenění Michalu Horákovi 

• Michale, v Benátkách nad Jizerou jsi strávil dlouhých sedm let. Jak na tyto 
roky vzpomínáš?
Strávil jsem tu velkou část své fotbalové kariéry v nejlepších letech. Zažil 
jsem tu během dvou let dva postupy, byl součástí historického úspěchu 
benáteckého fotbalu, navíc jsem si při tom zahrál se spoustou kamará-
dů ze žákovských let, takže nakonec i přes ten „zvláštní“ sestup do divize 
vzpomínám na toto angažmá jednoznačně pozitivně. Do Benátek nad Ji-
zerou jsem přicházel po dlouhých letech, strávených v ČFL a navíc v době, 
kdy jsem nastupoval do zaměstnání, takže mě v tu chvíli ani nenapadlo, 
že se do třetí ligy ještě vrátím. Mrzí mě dvě věci. Ta první, že jsme se v ČFL 
v žádné sezoně nedokázali posunout výše a pokaždé bojovali o záchra-
nu. A také to, že se tu během posledních let vystřídalo hodně trenérů.
• Co ti z benáteckého angažmá nejvíce utkvělo v paměti?
Celkově vzestup zdejšího fotbalu, který jsem tu od příchodu zažil, a di-
vizní jízda, díky které jsme během dvou let oslavili dva postupy. Také mi 
utkvělo v paměti výborné zázemí a areál.
• Sehrál jsi tu téměř dvě stovky zápasů. Které utkání se ti vybaví jako první?
Jmenoval bych hned tři zápasy. Na prvním místě by to bylo vítězství 
3:1 v derby v Dobrovici. Dále vítězství 7:4 v ČFL proti Štěchovicím. 
Tento zápas mohl skončit i vyšším rozdílem a v neposlední řadě i je-
den zápas z krajského přeboru. Bylo to utkání proti Dobřichovicím, 
které bylo nakonec kontumováno v náš neprospěch, protože za mě 
nebyl zaplacen členský příspěvek. Sekretář pan Bohdan si určitě 
vzpomene (smích).

• Po  odchodu z  Benátek nad Jizerou jsi zamířil do  Dolního Bousova. Jak 
zpětně hodnotíš tento krok a jak se ti v Dolním Bousově daří?
Hodnotím to tak, že nebylo jiné cesty. V  Benátkách nad Jizerou jsem 
se rozhodl skončit z osobních i zdravotních důvodů a cesta do Bouso-
va byla jasná volba. Již dříve jsem sám sobě i kamarádům slíbil, že se 
v Bousově objevím. Vyrůstal jsem tam, chodil do školy, mám tam rodinu 
a spoustu přátel. K dolnobousovskému fotbalu mám vztah od mala.
• Před zápasem staré gardy Benátek nad Jizerou proti fotbalovému klubu 
Amfora jsi se zařadil k dříve oceněným hráčům a funkcionářům, kteří zane-
chali v Benátkách nesmazatelnou stopu při postupech z krajského přeboru 
až do ČFL. Jak moc tě toto ocenění potěšilo?
Neberu to jako samozřejmost a jsem rád, že jsem tu zanechal nějakou 
stopu. Ocenění si vážím a vedení klubu za to děkuji.
• V Benátkách nad Jizerou také na konci června otevřeli nově zrekonstru-
ovaný trávník. Nastoupil jsi v  týmu bývalých zdejších hráčů a  jako jeden 
z prvních sis tak mohl na novém hřišti zahrát. Jak bys zhodnotil další zve-
lebení zdejšího areálu?
Benátky už tak měly jednoznačně jeden z nejhezčích stadionů v ČFL. 
Zázemí, včetně kabin a regenerace, bylo určitě nadstandardní. Posunutí 
trávníku k  tribuně a  oplocení stadion ještě více zútulnilo. Závidět ale 
nemusím, v Bousově máme také nové hřiště a moc pěkný areál (smích).

šeK Na 15 000 Kč Byl PřeDÁN PaVlU BošKoVI
Předseda fotbalového klubu SK Benátky nad Jizerou společně s prezi-
dentem Amfory Petrem Salavou předali v úterý 13. října Pavlu Boškovi, 
který bojuje s následky střetu s autem, výtěžek 15 000 Kč z utkání staré 
gardy SK Benátky nad Jizerou proti fotbalovému klubu Amfora Praha, 
jež se hrálo v rámci oslav 100 let od založení benáteckého fotbalu. Pav-
lova maminka Radka potvrdila, že celá částka bude použita na úhradu 
velmi potřebného rehabilitačního cvičení. 

  Stojící zleva: Marek Mařík, Radka Vňuková, Petr Salava, v popředí Pavel Boška

V o l e J B a l
turnaj juniorek

V neděli 11. 10. se juniorky vydaly do Mělníka. První zápas hrály proti 
Rakovníku, který s  přehledem porazily 3:0. Druhý zápas sehrály s  do-
mácím Mělníkem, který těsně prohrály 3:1. Domů si vezou 3 body. Dnes 
předvedly holky krásnou kolektivní hru, spoustu pěkných akcí a vyslou-
žily pochvalu i od cizích trenérů.

Šárka Němečková

 Z Mělníka si přivezly juniorky 3 body

turnaj kadetek
Dne 4. 10. se kadetky vydaly do Kostomlat. První zápas hrály proti do-
mácím Kostomlatům, který vyhrály s přehledem 3:0. Druhý zápas sehrály 
s Mladou Boleslaví a jednoznačně vyhrály také 3:0. Domů si vezou 6 bodů.

Šárka Němečková
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ečková, Adéla Karasová, Barbora Doušová, Václav Burkovec

 Kadetky na turnaji v Kostomlatech

turnaj extraligy juniorů
10. a  11. října probíhal první rozřazovací turnaj extraligy juniorů. Byli 
jsme nalosováni do skupiny, ve které jsme se postupně utkali s Ostra-
vou, Beskydy a  Prahou. Brno se díky karanténě mužstva nedostavilo. 
Všechny zápasy jsme prohráli a  ukázalo se, že naši soupeři měli větší 
kvalitu hlavně proto, že máme velmi mladý a  nezkušený tým. Další 
turnaj byl naplánovaný další měsíc, ale kvůli restrikcím pravděpodob-
ně neproběhne, tak letošní sezona bude pro všechny hlavně o čekání 
na uvolnění opatření proti covidu.

Aleš Dittrich

 Společné foto juniorů s trenéry

Domácí turnaj mladších žákyň
V neděli 4.10.  zahájily sezonu i mladší žákyně. Pro některé to byl úplně prv-
ní turnaj ve velkém volejbale. Holky předvedly moc pěkné výkony ve všech 
zápasech. I když to na celkové vítězství zatím nestačilo, holky získaly spous-
ty nových zkušeností. 1:2 s Kostomlaty, 0:2 s Nymburk A, 0:2 s Nymburk B. 
Věřím, že v odvetách ty vyrovnané koncovky zlomíme v náš prospěch.

Barbora Doušová

 Mladší žákyně na domácím turnaji

turnaj přípravky v mnichově Hradišti
Těsně před opatřením vlády stihla benátecká přípravka turnaj SMT (Su-
perMiniTour) v Mnichově Hradišti. 
Turnaj v  modrém minivolejbale (klasický volejbal, ale pouze ve  třech 
na  menším hřišti) byl pro všechna naše tři družstva premiérou. Vý-
sledkově se nedařilo úplně dle našich představ, ale herně se všechna 
družstva lepšila zápas od zápasu. Víme na čem zapracovat, i když nás 
teď čeká pauza... Vezeme domů 8. (Benátky C - kluci), 12. (Benátky B) 
a 13. místo (Benátky C). 

Před modrou kategorií si v  sobotu 10. 10. 2020 stihli zahrát i  mladší. 
V oranžové kategorii A (chytání prvního míče přes síť, potom pinkání) si 
nejlépe vedla Bety s Verčou K. (Benátky E), které obsadily 5. místo. O čty-
ři místa za nimi na 9. místě skončil tým Benátek D ve složení Regína, Lea 
a Honza. Oranžová kategorie B (míč vždycky chytnu a pak pinkám) byla 
hlavně pro ty nejmenší. Pro někoho to byl vůbec první turnaj, ale bylo 
vidět, že máme už něco natrénováno a na nikom nebyly vidět obavy 
ani nervozita. Nejlépe dopadly na pátém místě Benátky K (Terka, Matěj 
a Kryštof ), které těsně následovaly Benátky L (Anežka, Verča B. a Bára). 
Na 7. místě skončily Lenka, Dia a Evča (Benátky M) a na 8. místě turnaj 
zakončily Pája, Šarlota a Verča H. (Benátky J). V  konkurenci převážně 
starších dětí jsme se vůbec neztratili a do budoucna tu máme samé vo-
lejbalové naděje. 
Be a Be a Benátky!

Václav Burkovec

 Přípravka – oranžová kategorie v Mnichově Hradišti

Benátecké ženy
Začátek sezony se benáteckým ženám zatím moc nevydařil, mají odehraná 
dvě kola, bohužel, ani jednu výhru. Samozřejmě to má co dočinění s Co-
videm - 19 a karanténními opatřeními. Nyní budou mít pravděpodobně 
dlouhou pauzu a doufáme, že budoucí návrat bude mnohem lepší.

Anička Veverková

 Ženy na turnaji v Mělníce

mladší žáci
11. 10. jsme s  týmem čtyř odvážlivců vyrazili na  Kladno na  poslední 
turnaj před pauzou. Kluci dva zápasy prohráli 2:1 s  jedním dlouhým 
výherním setem 34:32. Poté jsme si připsali dvě výhry 2:0. Celkově jsme 
se umístili na 9. místě.

Dominik Wallish

 Na turnaji v Kladně se mladší žáci umístili celkově na 9. místě
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1. kvalifikační turnaj českého poháru starších žákyň
O víkendu 19. 9. – 20. 9. 2020 hrály starší žákyně 1. kvalifikační turnaj 
českého poháru v Jablonci nad Nisou. Hrály ve složení: Magdaléna Slu-
ková, Barbora Šípková, Leontina Havlíčková, Nela Kocourková a  Nela 
Hlušičková, Eliška Kramešová, Julie Nevřelová, Kristýna Nováková. V so-
botu odehrály pět zápasů, v neděli dva.
Holky hrají prvním rokem kategorii starších žákyň a na pohár se přihlá-
sily na zkušenou. V Jablonci se utkaly se silnými i se slabšími týmy. Pro-
ti zkušenějším týmům odhodlaně bojovaly, ale bohužel, soupeři jsou 
výkonnostně na  vyšší úrovni. U  slabších týmů nebo u  týmů hrajících 
na stejné úrovni záleželo někdy i na štěstí a dobrém týmovém duchu.
V sobotu první zápas proti Sokolu Havlíčkův Brod prohrály 0:2 (10:25, 
17:25). Druhý zápas proti Příbrami vyhrály 2:0 (25:21, 25:15). Třetí zápas 
proti Dukle Liberec prohrály 0:2 (15:25, 7:25). Čtvrtý zápas proti Bran-
dýsu n. L. vyhrály 2:0 (25:11, 25:19). Pátý zápas proti Mikulovu Praha 
prohrály 0:2 (23:25, 10:25). V neděli prohrály s týmem Lvi Praha 0:2 (8:25, 
11:25). Poslední zápas proti Ervěnicím prohrály 0:2 (16:25, 10:25).
Výkony našich hráček v některých okamžicích předčily očekávání. Ten-
to turnaj byl pro všechny hráčky velkou zkušeností. Načerpaly mnoho 
nových poznatků. Zjistily, že mají další nedostatky, které musí zlepšit. 
Mají spoustu krásných zážitků, na které určitě nezapomenou. Celkově 
zde v konkurenci dalších osmi týmů skončily na šestém místě. V polovi-
ně října nás čekal další kvalifikační turnaj, tentokrát v Karlových Varech, 
kde měly holky hrát v třetí kvalifikační skupině západu. 

Petr Louka

 Starší žákyně na kvalifikačním turnaji v Jablonci nad Nisou

B a D m I N t o N
Kateřina Zuzáková vítězkou turnaje GP „a“ v Praze

Ve Vinoři se ve dnech 2.- 4. 10.  2020 konal  „turnaj GP „A“ dospělých Memoriál 
Konstantina Holobradého. Kateřina Zuzáková se stala vítězkou ve dvouhře 
žen. Ve čtyřhře žen společně s Lucií Krpatovou (Pardubice) obsadila 2. místo, 
stejně jako ve smíšené čtyřhře společně s Tomášem Švejdou (Č. Krumlov). 
Druhá benátecká zástupkyně Denisa Šikalová obsadila ve smíšené čtyřhře 
společně s Michalem Hubáčkem (METEOR Praha) 3. místo.

extraliga: čBaS zrušil dlouhodobou soutěž
Výkonný výbor Českého badmintonového svazu na svém jednání dne 
29. 9. 2020 na návrh Sportovně technické komise (STK)  ohledně situace 
Covid 19 v ČR  rozhodl o zrušení dlouhodobé soutěže extraligy ročníku 
2020/21 a zadává STK ve spolupráci s extraligovými kluby a oddíly při-
pravit návrh jednorázového turnaje bez možnosti sestupu. 

omezení vzhledem k situaci Covid 19
Tréninková a soutěžní činnost našich družstev je přerušena do neděle 
22. listopadu. Další postup bude záviset na postupu Ministerstva zdra-
votnictví ČR a budeme vás informovat.

Pavlína Hermannová oblastní přebornicí kategorie U11
V sobotu 10. 10. 2020 se v Kladně konal Oblastní přebor kategorie U11, 
kterého se zúčastnila šestice benáteckých hráčů. Ve dvouhře dívek se 
oblastní přebornicí stala Pavlína Hermannová, třetí místo obsadila So-
fie Mišunová a  čtvrté místo Aneta Váňová. Mezi chlapci  obsadil třetí 
místo Marek Tuháček, čtvrté místo Filip Hermann a páté místo Dominik 
Hradecký. První tři v každé kategorii se kvalifikovali na Mistrovství ČR 
kategorie U11, které by se mělo konat v listopadu.

Družstvo žáků šesté na mistrovství čR
Ve  dnech 10. - 11. 10. 2020 proběhlo v  Brně Mistrovství ČR družstev 
žáků U15, na které se kvalifikoval i tým BK 1973 DELTACAR Benátky n. J. 
jakožto vítěz oblastního přeboru Středočeského kraje.  V sestavě Petr 

Martinec, František Ložek, Jakub Hašl, Karolína Kalkušová, Natálie Slabá, 
Kateřina Hermannová, Tereza Adášková a pod vedením trenérů Petra 
Martince a Jaroslava Fröhlicha se náš tým, za neúčasti našeho nejlepší-
ho hráče Václava Simona, umístil na 6. pozici z 10 účastníků. 

 Benátecké družstvo na Mistrovství ČR v Brně

B družstvo vstoupilo úspěšně do sezony 
V  sobotu 10. 10. 2020 proběhlo v  Praze Záběhlicích první kolo 2. re-
gionání ligy Středočeského kraje a Prahy. Benátecký B tým ve složení 
Michal Čapek, Kamil Hasoň, Ondřej Kadlec, Jakub Müller, Josef Richtr 
a Kateřina Pokorná se nejdříve utkala s Astrou ZM Praha C s výsledkem 
6:2 a poté remizovala s týmem Astra ZM Praha B 4:4. Vstup do soutěže 
se tedy vydařil a družstvu patří v  tabulce třetí místo. Další kolo, které 
mělo být na programu 24. října, je odloženo zatím na neurčito. 

 B družstvo Zpátky v čase
Badminton byl a je v našem městě úspěšným sportem. Jaké byly jeho za-
čátky a jak se dále vyvíjel   tento benátecký sport? Odpověď na tyto otázky 
najdete na webových stránkách badmintonu pod titulem Zpátky v čase.

t J  S o K o l  B e N Át K y  N a D  J I Z e R o U 
Začátek florbalové sezony

Začátek florbalové sezony 2020/2021 pro mladší žáky Sokola Benátky 
předčil všechna očekávání. V rámci jejich ligy, která se hraje košovým 
způsobem, byli za dobré výsledky v loňském ročníku nasazeni do první-
ho výkonnostního koše. Této výzvy se chopili hráči se vší odpovědností 
a na první turnaj se řádně připravovali. Výsledek této přípravy se dosta-
vil, turnaj konaný 26. 9. 2020 v Praze Kunraticích vyhráli, když nejprve 
porazili Neratovice 7:2, poté Chodov 7:5 a nakonec favorizovanou Mla-
dou Boleslav 7:3. Super start do sezony.
Na druhý turnaj vyrazili florbalisté Sokola Benátky posílení sebevědo-
mím do  Říčan. Začátek turnaje vyšel na  jedničku, opět jsme porazili 
Chodov, tentokráte 5:0. Druhý zápas proti  Wizards Praha byl z našeho 
pohledu spíš bitva než pohledný florbal, ale výsledek 5:2 nám zaručil 
účast ve finále. Zde jsme opět narazili na Mladou Boleslav, která byla 
od začátku zápasu florbalovějším týmem, a tak po zásluze vyhrála 4:2. 
I přes tuto prohru musím smeknout před nasazením hráčů v zápasech 
a jejich bojovností.
Aktuálně máme turnaje pozastavené, ale věřím, že se v brzké době opět vrá-
tíme zpět do turnajového kolotoče a navážeme na úspěšný začátek sezony.

Roman Beneš


